
 

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL 
DIA 25 DE FEBRER DE 2021 
 
Vacarisses, a 25 de febrer de 2021, essent les 19:00 hores  del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es celebra per videoconferència , de conformitat amb el resolt 
per Decret de l’Alcaldia núm. 296/2020, de 30 de setembre,  i a l’empara de l’article 46.3 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, la sessió ordinària del Consell 
Plenari Municipal, amb l'objecte de tractar i donar compliment als assumptes compresos a 
l'ordre del dia, en la qual hi participen els senyors: 
 
 
Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
Olga Serra i Luque 
Pere Casas i Ardanaz 
Albert Salamé i Sabater 
Júlia Carbó i Ballbé 
Cecília Moral Ramírez 
Josep Maria Gibert i Castellet 
Salvador Boada i Guàrdia  
María Moreno Martínez 
Pedro Roque Serna González 
Concepción Miranda Lora 
Maria Clara Fuster Ramón 
Estefanía Muñoz Ramírez 
 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte. 
 
Oberta la sessió és declarada pública per la Presidència i, per tant, se’n farà la retransmissió en 
directe. 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA, CELEBRADA EL DIA 28 DE 
GENER DE 2021. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si algú té alguna consideració a fer. 
 
El Sr. Serna comenta que a la pàgina 36 de l’acta hi ha una pregunta que fa ell i se la respon ell 
mateix. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb la rectificació. 
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1.2.- PROPOSTA DE LA REGIDORA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA, DESENVOLUPAMENT 
AGRARI I INDÚSTRIA, D’ENCÀRREC DE GESTIÓ AL CONSELL COMARCAL DEL VALLÈS 
OCCIDENTAL, PER A L’EXECUCIÓ DEL PROGRAMA ESPECÍFIC “TREBALL, TALENT I 
TECNOLOGIA”. 
 
La Diputació de Barcelona, mitjançant acord núm. 537/20 de la Junta de Govern de data 12 de 
novembre de 2020 ha aprovat el Programa específic “Treball, Talent i Tecnologia”, en el marc 
del Pla de concertació “Xarxa de Governs Locals 2020-2023”, així com el règim regulador i la 
concessió d’ajuts als ajuntaments de la província de Barcelona. 
 
Aquest programa té per objecte la prestació de cooperació econòmica per tal que els ens 
destinataris duguin a terme actuacions de promoció de l’ocupació i de reactivació econòmica, ja 
siguin de caràcter preventiu i/o proactiu, basades en l’impuls de la tecnologia i en 
l’acompanyament a la transició digital de les persones i les empreses cap a un model 
socioeconòmic sostenible, inclusiu, competitiu i igualitari. 
 
D’acord amb les previsions del règim d’aquest programa, l’execució de les actuacions es poden 
portar a terme a través del propi ens, per si mateix o a través d’ens instrumentals, en aquest 
segon supòsit sempre que la matèria formi part de l’àmbit d’actuació de l’ens, d’acord amb els 
seus estatuts, i en els termes dels articles 32 i següents de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, 
de Contractes del Sector Públic. Es poden executar també a través d’altres ens locals que 
ostentin la condició de destinataris del Pla de concertació Xarxa de Governs Locals 2020-2023, 
amb qui es formalitzi un encàrrec en els termes de l’article 11 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, 
de règim jurídic del sector públic. 
 
Atès que l’Ajuntament de Vacarisses, és un ens local que disposa de competències a l’àmbit 
del foment del treball i funcions per a la reactivació de la seva economia local i és destinatari de 
la subvenció atorgada dins del Programa “Treball, Talent i Tecnologia” de la Diputació de 
Barcelona, per un import de 16.208,98 € (10.535,84 € per l’anualitat de 2021 i 5.673,14 € per 
l’anualitat del 2022.  
 
Atès que el Consell Comarcal del Vallès Occidental, administració local amb competències per 
desenvolupar programes i iniciatives d’ocupació i dinamització econòmica,  té la condició de 
destinatari del Pla de concertació Xarxa de Governs Locals 2020-2023.  
 
Atès que és d’interès d’aquest Ajuntament executar dins de les seves competències i àmbit 
territorial, les diferents actuacions definides en el Programa “Treball, Talent i Tecnologia” a 
través d’un encàrrec de gestió a favor del Consell Comarcal del Vallès Occidental donat que no 
es disposa de mitjans propis necessaris i per tal d’aconseguir efectuar amb la màxima eficàcia 
aquest projecte. 
 
Aquest programa es fonamenta en l’impuls de la tecnologia i en l’acompanyament a la transició 
digital de persones, empreses i institucions. Les actuacions desenvolupades s’hauran de 
desplegar tenint en compte les persones i empreses de l’àmbit territorial municipal, a través de 
l’execució de les línies d’actuació previstes en el Programa: 
 
Línia 1. Anàlisi i diagnosi de la situació actual 
Línia 2. Aliances estratègiques desenvolupament del pla integral 
Línia 3. Desenvolupament competencial de les persones 
Línia 4. Impuls capacitat productiva i transformació teixit empresarial 
 
L’ens encarregat de l’execució restarà obligat a realitzar les actuacions derivades de l’encàrrec 
de gestió dins les anteriors línies d’actuació, i d’acord amb el Pla d’Acció elaborat a l’efecte.  
 
Vist que tant a l’article 11 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, 
que regula els encàrrecs de gestió, com a l’article 10 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim 
jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya, s’estableix que la 
realització d’activitats de caràcter material, tècnic o de serveis de la competència dels òrgans, 



 

els organismes o les entitats públiques, pot ser encarregada a altres òrgans, organismes o 
entitats públiques de la mateixa administració o d’una altra de diferent per raons d’eficàcia o 
quan no es tinguin els mitjans tècnics per a dur-la a terme i, també, que l’encàrrec s’ha de 
formalitzar tenint en compte una sèrie de determinacions que s’hi estableixen, elements 
aquests que es donen en l’objecte i els objectius que consten a la minuta de conveni redactada 
a l’efecte.  
 
Vist l’informe jurídic emès pel Secretari de l’Ajuntament i la fiscalització emesa per la 
intervenció municipal. 
 
Considerant el que preveu l’article 11 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, Llei de Règim Jurídic del 
Sector Públic , així com allò previst a l’article 32 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 
Contractes del Sector Públic . 
 
Vist que l’article 47.2.h) de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del règim local, atribueix al  
Ple de la Corporació la competència per acordar les encomanes de gestió, i amb el vot 
favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Servei a les Persones, reunida en sessió ordinària el dia 
17 de febrer de 2021, va dictaminar, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.- L’Ajuntament de Vacarisses encarrega al Consell Comarcal del Vallès Occidental 
l’execució de les actuacions incloses en les línies d’actuació del Programa específic “Treball, 
Talent i Tecnologia” aprovat per la Diputació de Barcelona, el qual es fonamenta en l’impuls de 
la tecnologia i en l’acompanyament a la transició digital de persones, empreses i institucions.  
 
SEGON.- Aprovar la minuta del conveni que s’adjunta com a annex al present acord, el qual 
regula l’encàrrec de gestió, i que entrarà en vigor a partir de la seva signatura i serà vigent fins 
al 31 de desembre de 2022, data de finalització de l’execució del Programa “Treball, Talent i 
Tecnologia.  
 
TERCER.- Facultar  el senyor alcalde per a la signatura del conveni i tots els actes que 
requereixin la seva formalització. 
 
QUART.-  Disposar la despesa de 10.535,84 euros, IVA inclòs, per a cobrir el període comprès 
entre la data en què es formalitzi el conveni  i el 31 de desembre de 2021, amb càrrec a 
l’aplicació pressupostària grup de programa 430 concepte 227 del Pressupost de l’exercici de 
2021, número d’operació comptable 20210000403. 
 
CINQUÈ.- Aprovar la despesa plurianual i se’n declara que resta assumit el compromís de 
realitzar la consignació pressupostària per a cobrir la despesa que es derivarà d’aquest 
encàrrec en l’exercici afectat, amb el desglossament següent: 
 

Any 
Grup de 
programa 

Concepte Import € Total (IVA inclòs) 

2022 
(1.01.22 a 
31.12.20) 

430 227 5.673,14 euros  

 
SISÈ.- Notificar el present acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental, a efectes de que 
per la seva part prengui l’acord d’acceptació de l’encàrrec que es confereix, per tal de poder 
procedir a la formalització del corresponent conveni amb l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
SETÈ.- Disposar que una vegada acceptada l’encomana de gestió pel Consell Comarcal del 
Vallès Occidental, el present acord es publicarà al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
 
VUITÈ- Publicar anunci d’acord d’encàrrec de gestió al perfil del contractant de l’Ajuntament. 
 



 

NOVÉ.- Disposar que una vegada subscrit el conveni de l’encàrrec de gestió es publiqui al 
Registre de convenis de col.laboració i cooperació del Departament d’Acció Exterior,  Relacions 
Institucionals i  Transparència de la Generalitat de Catalunya. 
 
CONVENI D’ENCÀRREC DE GESTIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE VACARISSES I EL 
CONSELL COMARCAL DEL VALLÈS OCCIDENTAL PER A L’EXECUCIÓ D’ACTUACIONS 
EN EL MARC DEL PROGRAMA “TREBALL, TALENT I TECNOLOGIA” DE LA DIPUTACIÓ 
DE BARCELONA 
 
ENTITATS QUE INTERVENEN 
 
 
D’una banda, el Sr. Antoni Masana i Ubach en qualitat d’alcalde/alcaldessa de l’AJUNTAMENT 
de Vacarisses, actuant en la representació que li atribueix l’article 53 del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. Expressament facultat per a la signatura d’aquest conveni per acord del ple de data 
xxxx, i assistit pel secretari/a de l’ Entitat Sr.Joan Amengual i Tomé. 
 
D’una altra banda, el Sr. Ignasi Giménez i Renom, en qualitat de President del CONSELL 
COMARCAL DEL VALLÈS OCCIDENTAL, en virtut del nomenament aprovat en la sessió 
plenària de 19 de juliol de 2019, i amb les facultats atorgades per l’article 13 del Text refós de la 
llei de l’organització comarcal de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 4/2003, de 4 de 
novembre. Expressament facultat per a la signatura d’aquest conveni per acord del ple de data 
xxxx, i assistit pel secretari Sr. Victor Siles Marc, que dona fe de l’acte. 
 
Els secretaris intervenen en qualitat de fedataris públics en la formalització d’aquest conveni, 
d’acord amb el preveu l’article 3.2 i) del Reial decret 128/2018, de 16 de març pel que es regula 
el règim jurídic dels funcionaris d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional. 
Ambdues parts es reconeixen recíprocament la capacitat legal, el caràcter i la representació en 
què intervenen, i de manera especial, per l’atorgament d’aquest conveni. 
 
 
EXPOSEN 
 

I. Que la Diputació de Barcelona, mitjançant acord núm. 537/20 de la Junta de Govern de data 
12 de novembre de 2020 ha aprovat el Programa específic “Treball, Talent i Tecnologia”, en 
el marc del Pla de concertació “Xarxa de Governs Locals 2020-2023”, així com el règim 
regulador i la concessió d’ajuts als ajuntaments de la província de Barcelona. 

II. Aquest programa té per objecte la prestació de cooperació econòmica per tal que els ens 
destinataris duguin a terme actuacions de promoció de l’ocupació i de reactivació 
econòmica, ja siguin de caràcter preventiu i/o proactiu, basades en l’impuls de la tecnologia i 
en l’acompanyament a la transició digital de les persones i les empreses cap a un model 
socioeconòmic sostenible, inclusiu, competitiu i igualitari. 

 
III. D’acord amb les previsions del règim d’aquest programa, l’execució de les actuacions es 

poden portar a terme a través del propi ens, per si mateix o a través d’ens instrumentals, en 
aquest segon supòsit sempre que la matèria formi part de l’àmbit d’actuació de l’ens, d’acord 
amb els seus estatuts, i en els termes dels articles 32 i següents de la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de Contractes del Sector Públic. Es poden executar també a través d’altres ens 
locals que ostentin la condició de destinataris del Pla de concertació Xarxa de Governs 
Locals 2020-2023, amb qui es formalitzi un encàrrec en els termes de l’article 11 de la Llei 
40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 

 
IV. Que l’Ajuntament de Vacarisses és un ens local que disposa de competències a l’àmbit del 

foment del treball i funcions per a la reactivació de la seva economia local i és destinatari de 
la subvenció atorgada dins del Programa “Treball, Talent i Tecnologia” de la Diputació de 
Barcelona, per un import de 16.208,98€.  

 



 

V. Que el Consell Comarcal del Vallès Occidental, administració local amb competències per 
desenvolupar programes i iniciatives d’ocupació i dinamització econòmica i té la condició de 
destinatari del Pla de concertació Xarxa de Governs Locals 2020-2023.  

 
VI. Que és d’interès de l’Ajuntament de Vacarisses executar dins de les seves competències i 

àmbit territorial, les diferents actuacions definides en el Programa “Treball, Talent i 
Tecnologia” a través d’un encàrrec de gestió a favor del Consell Comarcal del Vallès 
Occidental donat que no es disposa de mitjans propis necessaris i per tal d’aconseguir 
efectuar amb la màxima eficàcia aquest projecte. 

 
VII. Que tant a l’article 11 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, que 

regula els encàrrecs de gestió, com a l’article 10 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim 
jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya, s’estableix que la 
realització d’activitats de caràcter material, tècnic o de serveis de la competència dels 
òrgans, els organismes o les entitats públiques, pot ser encarregada a altres òrgans, 
organismes o entitats públiques de la mateixa administració o d’una altra de diferent per 
raons d’eficàcia o quan no es tinguin els mitjans tècnics per a dur-la a terme i, també, que 
l’encàrrec s’ha de formalitzar tenint en compte una sèrie de determinacions que s’hi 
estableixen, elements aquests que es donen en l’objecte i els objectius del present conveni.  

 
VIII. Que ambdues parts en el marc de les seves respectives competències han convingut les 

condicions en que s’efectuarà l’encàrrec de gestió per portar a terme les actuacions de les 
diferents línies de treball i per tal de deixar constància d’aquests acords formalitzen el 
present conveni, prèviament aprovat pels respectius òrgans de govern de cada ens,  i que 
es regirà per les següents, 

 
CLÀUSULES 
 
 
Primera.- Objecte de l’encàrrec de gestió  
 
1.1. L’Ajuntament de Vacarisses encarrega al Consell Comarcal del Vallès Occidental 

l’execució de les actuacions incloses en les línies d’actuació del Programa específic 
“Treball, Talent i Tecnologia” aprovat per la Diputació de Barcelona.  

 
1.2. Aquest encàrrec de gestió no comporta cessió de titularitat de la competència ni dels 

elements substantius del seu exercici, i és responsabilitat de qui encarrega dictar els actes 
o les resolucions de caràcter jurídic necessaris en l’activitat material objecte d’encàrrec.  

 
 
Segona.- Execució de les actuacions 
 
Aquest programa es fonamenta en l’impuls de la tecnologia i en l’acompanyament a la transició 
digital de persones, empreses i institucions. Les actuacions desenvolupades s’hauran de 
desplegar tenint en compte les persones i empreses de l’àmbit territorial municipal, a través de 
l’execució de les línies d’actuació previstes en el Programa: 
 

- Línia 1. Anàlisi i diagnosi de la situació actual 
- Línia 2. Aliances estratègiques desenvolupament del pla integral 
- Línia 3. Desenvolupament competencial de les persones 
- Línia 4. Impuls capacitat productiva i transformació teixit empresarial 

 
L’ens encarregat de l’execució restarà obligat a realitzar les actuacions derivades de l’encàrrec 
de gestió dins les anteriors línies d’actuació, i d’acord amb el Pla d’Acció presentat, que 
s’annexa a aquest conveni, i el que s’estableix a l’article 12 del règim aprovat.  
 
 
Tercera.- Obligacions de l’Ajuntament de Vacarisses 
 



 

3.1 Supervisar l’activitat encarregada per tal que les actuacions realitzades per encàrrec es 
desenvolupin en el marc competencial i normatiu vigent. 

 
3.2 Facilitar la difusió de la informació necessària per a donar a conèixer aquest encàrrec de 

gestió a la seva ciutadania i a les empreses. 
 
 
Quarta.- Obligacions del Consell Comarcal del Vallès Occidental  
 
4.1. Executar les actuacions objecte del present encàrrec d’acord amb el règim regulador del 

Programa Treball, Talent i Tecnologia”, els criteris tècnics establerts per la Diputació de 
Barcelona al document “Orientacions per a l'elaboració del pla d'acció”, així com en el 
propi Pla d’acció presentat. Es compromet també a comunicar l’inici i finalització dels 
treballs.  

 
4.2. A la finalització de l’encàrrec, es compromet a justificar a l’Ajuntament la relació de 

despeses realitzades vinculades a l’execució de les línies d’actuació per l’import transferit, 
així com una memòria tècnica de les actuacions desenvolupades. Aquesta documentació 
l’haurà de presentar també a requeriment de l’ajuntament beneficiari, en el supòsit que 
aquest es vulgui acollir a la justificació voluntària entre el 02/01/2022-15/11/2022. 

 
4.3. Conservar els documents justificatius de l’aplicació dels fons rebuts per un període no 

inferior als sis anys, comptadors des de la finalització del termini de presentació de les 
justificacions.  

 
 
Cinquena.- Entrada en vigor i vigència  
 
El present conveni d’encàrrec de gestió entrarà en vigor a partir de la seva signatura i serà 
vigent fins al 31 de desembre de 2022, data de finalització de l’execució del Programa “Treball, 
Talent i Tecnologia”.  
 
No obstant, aquesta vigència s’estendrà fins a la seva total justificació i el pagament dels 
compromisos econòmics establerts. 
 
 
Sisena.- Finançament de l’encàrrec 
 
Pel compliment dels objectius establerts en el present conveni l’Ajuntament de Vacarisses 
compromet a transferir al Consell Comarcal del Vallès Occidental, l’import de 16.208,98 € 
corresponent a l’ajut rebut per la Diputació de Barcelona per poder dur a terme les actuacions 
objecte d’aquest encàrrec de gestió. 
 
L’Ajuntament s’obliga a transferir l’import indicat amb càrrec a la partida pressupostària grup de 
programa 430 concepte 227, en els següent termes: 
 

- Un primer pagament avançat corresponent al 100 per cent de l’import periodificat l’any 
2021, a la signatura del conveni. 

- Un segon pagament avançat corresponent al 100 per cent de l’import periodificat l’any 
2022 prèvia presentació i validació de la justificació de les despeses corresponent a, 
com a mínim, el 80 per cent de l’import periodificat el 2021. 

 
- En cas que no es justifiqui aquest import mínim, l’import restant es pagarà prèvia 

presentació i validació de la justificació de les despeses executades. 
 
Setena.- Comissió de seguiment i avaluació 
 
En el termini d’un mes des del moment de l’aprovació de l’encàrrec de gestió, si escau, es 
crearà una Comissió de seguiment per a la interpretació i resolució dels problemes o 



 

incidències que puguin plantejar-se durant l’execució de les actuacions. Aquesta Comissió 
estarà formada per un representant de cada entitat signatària. 
 
La Comissió de seguiment tindrà les següents funcions:  
 

- Coordinar la col·laboració prevista en aquest conveni, impulsar les actuacions a 
realitzar i fer-ne el seguiment i el control,  

- Proposar i impulsar la formalització dels procediments i instruments específics que 
permetin un desenvolupament eficient de les actuacions conjuntes empreses en l'àmbit 
del present conveni. 

 
El règim de funcionament d'aquesta Comissió de seguiment s'ajustarà al que disposen els 
articles 15 i següents de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del Sector Públic. 
 
Vuitena.- Marc jurídic  
 
8.1 La Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, en el seu article 11, i la Llei 

26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques 
de Catalunya, en el seu article 10, regulen els encàrrecs de gestió. 

 
8.2 L’encàrrec de gestió que es formalitza mitjançant el present conveni s’ha d’ajustar a les 

seves clàusules i al previst a la normativa esmentada i en aquest sentit, s’ha d’adaptar a les 
normes de desenvolupament d’aquella que es puguin aprovar. 

 
8.3 Les actuacions derivades de l’encàrrec de gestió s’han d’adequar al previst al Pla d’Acció 

presentat pel Programa “Treball, Talent i Tecnologia” així com també als acords que es 
puguin adoptar de conformitat amb el previst a la clàusula segona. 

 
 
8.4 El present marc jurídic es completa de forma subsidiària amb el previst a la normativa de 

règim local i en concret, a la  Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local (arts. 28, 57) i pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
Novena. Protecció de dades de caràcter personal  
 
Les parts es reconeixen mútuament com a Responsables del tractament  i  s’obliguen a complir 
el Reglament europeu 2016/679, de 27 d’abril, general de protecció de dades (RGPD) i la Llei 
orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció de Dades Personals i de garantia dels drets 
digitals (LOPDGDD). Els signants i les persones de les que per l’acompliment de l’objecte del 
present conveni es tractin dades personals, seran informades del tractament de les seves 
dades per tots els responsables amb la finalitat de formalitzar-lo i de complir i executar les 
obligacions derivades del mateix, detallant tot el que s’indica a l’art. 13 del RGPD. 
 
Per a qüestions relacionades amb la protecció de dades les persones Delegades de Protecció 
de Dades de les parts en seran les interlocutores. 
 
 
Desena.- Extinció i Causes d’extinció 
 
El conveni s’extingirà pel compliment total i finalització de les actuacions objecte de l’encàrrec 
de gestió. 
 
A més, podran ser causes d'extinció del present encàrrec de gestió: 
 
a)  Mutu acord de les parts. 
b)  Impossibilitat manifesta, legal o material, de complir els pactes. 
c)  Incompliment manifest dels pactes convinguts entre les parts interessades. 
d) Denúncia de qualsevol de les parts, amb comunicació escrita a l’altra, amb 1 mes 
d’anticipació a la data prevista per deixar sense efecte el present conveni.  



 

 
Onzena. Titularitat de la documentació generada durant la vigència de l’encàrrec de 
gestió 
 
Correspon a ambdues entitats signatàries del present conveni l’explotació de la documentació 
derivada de la prestació del servei o la que resulti de l’elaboració d’informes, estudis o 
qualsevol altre tipus de contingut que es pugui elaborar dins del seu àmbit territorial. 
 
En tota la documentació hi constarà el logotip del Programa “Treball, Talent i Tecnologia” i el 
logotip de la Diputació de Barcelona d’acord amb les normes disponibles a la Seu electrònica 
de la Diputació. Es podrà fer constar també la titularitat municipal, el logotip i la imatge 
corporativa. 
 
Dotzena.-  Difusió de les activitats acordades 
 
Ambdues parts acorden la possibilitat de donar informació pública de la formalització d’aquest 
conveni d’encàrrec de gestió en la que hi podran incloure: títol, contingut i termini de realització. 
Es permet a la Diputació de Barcelona fer ús d’aquesta possibilitat d’informació i difusió pública. 
 
Quan una de les parts faci ús de la imatge corporativa de l’altre, es seguiran les instruccions 
sobre imatge corporativa que puguin establir-se al respecte per cadascuna de les parts. 
 
Tretzena.- Jurisdicció, resolució de controvèrsies i responsabilitats 
 
Aquest conveni té naturalesa administrativa, quedant fora de l'àmbit d'aplicació de la Llei de 
Contractes del Sector Públic, regint-se per a la seva interpretació i desenvolupament, per les 
seves pròpies clàusules i, supletòriament, per l'ordenament jurídic administratiu. 
 
La resolució de les controvèrsies que poguessin plantejar-se sobre la interpretació i execució 
d’aquest conveni, hauran de solucionar-se per mutu acord de les parts expressat en el si de la 
Comissió de seguiment i avaluació. 
Les qüestions derivades de l'aplicació i interpretació d'aquest conveni que no poguessin ser 
resoltes per la Comissió de seguiment i avaluació, restaran sotmeses a la jurisdicció contenciós 
administrativa. 
 
La responsabilitat que es pugui generar enfront tercers, a conseqüència de les actuacions 
derivades del desplegament d’aquest conveni correspon a l’ens executor material de les 
actuacions.  
 
I com a prova de conformitat, les parts signen el present conveni en la representació 
respectiva, en el lloc i la data indicats a la signatura electrònica. 
 
Intervé la Sra. Serra qui explica que es tracta d’una subvenció atorgada per la Diputació de 
Barcelona de 16.200 € del programa Treball, Talent i Tecnologia que va destinat a treballar per 
reduir la bretxa digital des de diferents àmbits com la industria, el comerç i persones individuals. 
Segueix dient que l’objectiu d’aquest encàrrec de gestió és poder treballar-hi a nivell 
supramunicipal conjuntament amb el Consell Comarcal i altres municipis de la comarca. 
 
Pren la paraula la Sra. Fuster qui diu que és beneficiós l’impuls a la tecnologia i 
l’acompanyament a la transició digital de persones, empreses i institucions, doncs han de tenir 
en compte que ja estaven en un nou marc en l’ús de la tecnologia i la pandèmia els ho ha 
accelerat. Per tant, han de possibilitar que tothom tingui accés a aquest coneixement digital. 
 
La Sra. Muñoz demana la paraula per dir que també hi votaran a favor doncs els sembla una 
bona eina de col·laboració i cooperació econòmica per als sectors afectats. 
 
Intervé el Sr. Serna qui, adreçant-se a la Sra. Serra, li diu que a la moció, just abans dels 
acords, on diu “atès que la comissió informativa de servei a les persones” hauria de dir “ atès 
que la comissió informativa de serveis territorials”. 
 



 

 
La Sra. Serra diu que té raó. 
 
Per altra banda el Sr. Serna diu que l’encàrrec és molt important i creuen que tindrà molta 
repercussió i acceptació per part de la ciutadania i empreses i, per tant, la votaran a favor. 
Pregunta si s’han de pagar 10.500 € a la signatura i la resta al gener de 2022. 
 
La Sra. Serra respon que, efectivament, és així perquè és així mateix com reben la subvenció 
de la Diputació i com pagarà l’ajuntament al Consell Comarcal. 
 
El Sr. Gibert diu que tots els ajuts de la Diputació que tinguin com a objectiu ajudar amb 
actuacions de promoció econòmica i tecnologia, sobretot ara amb la pandèmia, ho veuen molt 
positiu i, per tant, hi votaran a favor. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 
 
 
1.3.- PROPOSTA DEL REGIDOR D’OBRES I SERVEIS D’APROVACIÓ INICIAL DE 
L’ORDENANÇA  RELATIVA A LA PRESTACIÓ PATRIMONIAL DE CARACTER PÚBLIC NO 
TRIBUTARI DEL SERVEI DE SUBMINISTRAMENT D’AIGUA  A DIVERSOS SETORS DEL 
MUNICIPI DE VACARISSES. 
 
Actualment, a l’Ajuntament de Vacarisses la contraprestació per la prestació serveis municipals 
gestionats en règim de concessió és la d’una tarifa o taxa que té la consideració d’ingrés de 
dret privat o públic i la seva tramitació consisteix bàsicament en la seva aprovació pel Consell 
d’administració de l’empresa, dictamen de la Comissió Informativa, aprovació pel Ple de la 
Corporació i autorització per la Comissió de Preus de la Generalitat de Catalunya. 
 
No obstant això, la regulació de la contraprestació per la prestació d’aquests serveis, ha 
d’adaptar-se a les disposicions sobre la matèria dictades recentment, a través de la Llei 9/2017, 
de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, publicada en el BOE de 9 de novembre de 
2017, que modifica diverses normes, entre elles, el Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals (TRLRHL). 
 
Aquesta llei conté diverses novetats d’índole fiscal i tributària que afecten a diverses matèries, 
Així, en les disposicions finals novena, onzena i dotzena de la llei, s’introdueixen modificacions, 
respectivament en la Llei 8/1989, de 13 d’abril, de Taxes i Preus Públics (article 2 c); en la Llei 
58/2003, de 17 de desembre, General Tributària (disposició addicional primera), i en el reial 
decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual es regula el Text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals (article 20.6). 
 
La disposició final dotzena incorpora un apartat dins de la regulació del fet imposable de les 
taxes (article 20.6 TRLRHL), per matisar que tenen la condició de prestacions patrimonials de 
caràcter públic no tributari, les contraprestacions econòmiques establertes coactivament que es 
percebin per la prestació dels serveis públics que les entitats locals presten als ciutadans i que 
són els enumerats a l’apartat 4 de l’article 20 encara que el llistat no es considera exhaustiu. 
 
En concret, diu la Llei, que les contraprestacions econòmiques establertes coactivament que es 
percebin per la prestació dels serveis al fet que es refereix l’apartat 4 de l’article 20 del 
TRLRHL, realitzada de forma directa mitjançant personificació privada o mitjançant gestió 
indirecta, tindran la condició de prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari conforme 



 

al previst en l’article 31.3 de la Constitució. 
 
Per tant, la categoria de la prestació patrimonial de caràcter públic subjecta a reserva de llei es 
construeix sobre la base de l’element de la coercitivitat. Però dins d’aquesta categoria poden 
enquadrar-se tant les prestacions de naturalesa tributària o no tributària, la distinció de la qual 
es fonamenta en raó de qui ingressa la prestació coercitiva. si ho fa l’administració per cobrir 
despeses públiques, estarem davant una prestació tributària, una taxa. si rep el pagament una 
empresa privada que presta un servei públic, com a remuneració per l’activitat prestadora que 
duguin a terme, com és el cas del servei d’aigua , estarem davant una tarifa, sempre que hi 
hagi un trasllat del risc operacional a l’empresa gestora, la qual tindrà la naturalesa de prestació 
patrimonial de caràcter públic no tributària. 
 
Assenyalar igualment que, conforme al previst en l’article 20.6 in fine del Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, en la seva nova redacció donada per la Disposició final 
dotzena de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, les prestacions patrimonials es regularan 
mitjançant ordenança. 
 
Atesa la necessitat d’establir  una regulació municipal, es va redactar l’esborrany del text de 
l’ORDENANÇA  RELATIVA A LA PRESTACIÓ PATRIMONIAL DE CARACTER PÚBLIC NO 
TRIBUTARI DEL SERVEI DE SUBMINISTRAMENT D’AIGUA  A DIVERSOS SETORS DEL 
MUNICIPI DE VACARISSES. 
 
Mitjançant Decret de l’Alcalde núm 6/2021, es va disposar el sotmetiment a consulta pública 
prèvia a l’elaboració del projecte d’Ordenança municipal, durant un termini de 10 dies hàbils, de 
conformitat amb allò establert a l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment 
Administratiu Comú de les Administracions Públiques -LPACAP-. 
 
També, i per garantir la transparència en les decisions i actuacions de rellevància jurídica, 
l’article 10 de la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació 
pública i bon govern, estableix en el seu punt 1, lletra c), s’han de publicar els procediments 
normatius en curs d’elaboració, amb la indicació de l’estat de tramitació en què es troben. 
Atès que la memòria i el text projectat de l’ordenança esmentada van ser publicades al Portal 
de la Transparència i al portal web d’aquesta Corporació Local www.vacarisses.cat, amb data 
15 de gener de 2021. 
 
Que ha resultat que dins del termini d’informació pública no s’ha presentat cap opinió per part 
de ciutadans, organitzacions i associacions. 
 
 
La Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, atribueix als municipis la 
potestat reglamentària en l’àmbit de les seves competències. 
 
Vist que per resolució d’aquesta Alcaldia 22/2021 es va resoldre Iniciar l’expedient de formació 
de l’ORDENANÇA  i constituir una comissió d’estudi per la formació de la mateixa , la qual es 
va reunir en data 8 de febrer de 2021. 

Vist que en aquesta comissió es va acordar que si no hi havia suggeriments abans de la 
comissió informativa  prevista per el 17 de febrer, prèvia al Ple ordinari del mateix mes, es 
donava conformitat al text proposat. 

Vist que la comissió informativa de Serveis Territorials reunida en data 17 de febrer va 
dictaminar. 

Per tot l’exposat en exercici de les competències que m’han estat conferides en virtut de la 
delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret núm. 1/2021 de data 
11 de gener de 2021, publicat al Butlletí Oficial de la Província de de data 19 de gener de 2021 
que es proposa al Ple de la corporació l’adopció del següent  

 

A C O R D 

 
PRIMER .- Aprovar inicialment l’ORDENANÇA  RELATIVA A LA PRESTACIÓ PATRIMONIAL 
DE CARACTER PÚBLIC NO TRIBUTARI DEL SERVEI DE SUBMINISTRAMENT D’AIGUA  A 
DIVERSOS SETORS DEL MUNICIPI DE VACARISSES. 



 

SEGON.- Exposar al públic, per termini de trenta dies hàbils, el text de l’ordenança objecte de 
l’aprovació inicial, inserint anuncis al BOPB, al DOGC, a la pagina web municipal ,  a l’eTauler i 
al Diari Ara. L’expedient administratiu durant aquest període podrà ser examinat i presentar les 
al·legacions, suggeriments i reclamacions que es considerin convenients. El termini 
d’informació pública començarà a comptar des de l’endemà de la darrera de les publicacions 
oficials suara esmentades. En el cas que no es presentin reclamacions durant el període 
d’exposició publica, el present acord s’elevarà a definitiu sense necessitat de resolució 
expressa. 

TERCER.- Demanar autorització  Comissió de Preus de la Generalitat de  Catalunya, als 
efectes previstos en el Decret 149/1988 de 28 d’abril, sobre regim procedimental dels preus 
autoritzats i comunicats. 
 
QUART.- L'aprovació definitiva de l’ordenança s'anunciarà a la Web municipal, a l’eTauler i al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona,  i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya la 
referència del Butlletí Oficial de la Província on s'hagi publicat íntegrament el text, el qual entrarà 
en  vigor quan s'hagi publicat completament el text i hagi transcorregut el termini de quinze dies 
hàbils previst a l’article 65.2 de la Llei reguladora de les bases del règim local.  Tanmateix, en 
compliment de l’article 10.1.a) de la Llei 19/2014, es publicarà l’ordenança al Portal de la 
Transparència. 
CINQUÈ.- Aprovada amb caràcter definitiu, la corporació municipal disposa de quinze dies per 
trametre la certificació d’acord d’aprovació definitiva de l ‘ordenança  i còpia íntegra i fefaent 
d’aquesta a la Generalitat de Catalunya i a la Delegació del Govern de l’Estat a Barcelona.  
 
ORDENANÇA REGULADORA  DE LA PRESTACIÓ PATRIMONIAL DE CARÀCTER PÚBLIC 
NO TRIBUTARI RELATIVA AL SERVEI DE  SUBMINISTRAMENT D’AIGUA A DIVERSOS 
SECTORS DEL MUNICIPI DE VACARISSES. 

Article 1.- Objecte,  naturalesa i àmbit d’aplicació 

1. De conformitat amb el que disposa l’article 20.6 del Text refós de la llei reguladora de les 
hisendes locals, aquest Ajuntament estableix la prestació patrimonial de caràcter públic no 
tributari, per la prestació del servei de distribució i subministrament d’aigua. 

2. L’objecte d’aquesta ordenança és regular la prestació patrimonial de caràcter públic no 
tributari corresponent a la prestació del servei de  distribució i subministrament d’aigua, inclosos 
els drets de connexió de línies, col·locació i utilització de comptadors i instal·lacions anàlogues, 
quan els serveis o subministraments  es prestin als nuclis de població del municipi de 
Vacarisses on el servei de subministrament d’aigua potable és gestionat indirectament  
mitjançant empreses externes , en els termes especificats en les tarifes contingudes a l’article 4 
de la present Ordenança. 

3. Els referits serveis, de titularitat municipal, es gestionen a l’actualitat de forma indirecta a 
través de les mercantils: 

MINA PÚBLICA D’AIGÜES DE TERRASSA S.A. ................... El Palà, La Creu i Els Caus 

4. Les tarifes que abonen els usuaris per la recepció del servei de subministrament i distribució 
d’aigua, ja sigui gestionat de forma directa mitjançant personificació  sotmesa al dret privat  o 
mitjançant gestió indirecta, tenen la naturalesa de prestacions patrimonials de caràcter públic 
no tributari, de conformitat amb el que disposa l’article 20.6 del Text refós de la llei reguladora 
de les hisendes locals, aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  en la redacció 
donada per la Llei 9/2017,  de 8 de novembre, de  contractes del servei públic.  

Article 2.- Pressupost de fet de la prestació patrimonial i naixement de l’obligació  



 

1. Constitueix el pressupost de fet de la prestació patrimonial de caràcter públic no tributari aquí 
regulada la prestació del servei de distribució i subministrament d’aigua potable als sectors 
determinats a l’article 1 de la present ordenança. 

2. L’obligació de pagament de la prestació patrimonial,  regulada en aquesta ordenança,   neix  
en el moment en que s’iniciï  la prestació del servei. 

Article 3.- Obligats al pagament 

Estan obligats al pagament de la prestació patrimonial de caràcter públic regulada en aquesta 
ordenança, les persones físiques i jurídiques i les entitats a que es refereix l’article 35.4 de la 
Llei 58/2003, de 17 de desembre, general tributària, beneficiàries o usuàries del servei de 
distribució i subministrament d’aigua potable, i serveis complementaris contemplats a l’article 4.  

Article 4.- Tarifes 

1. Les tarifes de les contraprestacions econòmiques a satisfer per la prestació del servei són 
les que es detallen seguidament:  

 

Urbanització Els Caus 

 

TARIFES DE CONTRACTACIÓ 
 
Tarifa connexió individual                                                                        912,41 € 
 
Segones contractacions                                                                            67,66 € 
 
Canvi de nom                                                                                            13,74 € 
 
 
 
ALTRES TARIFES DEL SERVEI 
 
Despeses de devolució                                                                                4,95 € 
 
Despeses administratives                                                                            4,95 € 
 
Despeses de reobertura                                                                           32,23  € 
 
Conservació de comptadors                                         2,6663 €/abonat/trimestre 
 
Fiança del contracte                                                                                 146,90 € 
 
 

CONSUMS 

Quota fixa de servei                                                           20,6388 €/abonat/mes 
 
Quota fixa de servei social                                                 15,4791 €/abonat/mes 

Tarifa 1r bloc ( fins a 9 m3/abonat/mes)                                           0,4131 €/m3 

Tarifa 2n bloc ( de 9 a 15 m3/abonat/mes)                                       1,7556 €/m3  

Tarifa 3r bloc ( de 15 a 18 m37abonat/mes)                                     2,5817 €/m3 



 

Tarifa 4rt bloc ( excés de 18 m3/abonat/mes)                                   2,9361 €/m3 

Tarifa 4rt boc ( excés de 18 m3/abonat/mes) (fuita)                          2,4344 €/m3 

Aquestes tarifes son per unitats familiars de fins a 3 membres. Per a cada persona de mes en 
la unitat familiar, segons padró municipal, s’incrementa el llindar del primer bloc en 3m3/mes, el 
llindar del segon bloc en 5 m3/mes i el llindar del tercer bloc en 6m3/mes. 

 
Urbanitzacions el Palá i La Creu 
 
 
TARIFES DE CONTRACTACIÓ 
 
Tarifa de connexió individual                                                                   964,00 € 
 
Segones contractacions                                                                            71.49 € 
 
Canvi de nom                                                                                            14,54 € 
 
Substitució aforament per comptador                                                      280,36 € 
 
 
 
ALTRES TARIFES DEL SERVEI 
 
Despeses de devolució                                                                               4,92 € 
 
Despeses administratives                                                                           4,92 € 
 
Despeses de reobertura                                                                           31,93 € 
 
Conservació de comptadors                                        2,6576  €/abonat/trimestre 
 
Fiança del contracte                                                                               107,53 € 

CONSUMS 

 
Subministrament per aforament. 
 
Tarifa de subministrament per aforament             3,8436 €/m³ 
 
 
Tarifes de subministrament amb comptador 
 
Quota fixa de servei          13,6988 €/abonat/mes 
 
Quota fixa de servei social           8,2193 €/abonat/mes 
 
Tarifa 1r bloc (fins a 10 m3/abonat/mes)              0,5511 €/m³ 
 
Tarifa 2n bloc (de 10 a 18 m3/abonat/mes)              2,0023 €/m³ 
 
Tarifa 3r bloc (excés de 18 m3/abonat/mes)              2,7398 €/m³ 
 
Tarifa 3r bloc (excés de 18 m3/abonat/mes) (fuita)             2,4659 €/m³ 
 
 
 



 

Aquestes tarifes són per unitats familiars de fins a 3 membres. Per a cada persona de més en 
la unitat familiar, segons padró municipal, s’incrementa el llindar del primer bloc en 3 m3/mes i 
el llindar del segon bloc en 6 m3/mes. 
 

2. La quota resultant de l’aplicació de les tarifes està subjecta  i es veurà incrementa pel  
tipus de gravamen de l’Impost Sobre el Valor Afegit (IVA) vigent,  que li resulti d’aplicació. 

 
Article 5.- Gestió i recaptació 

La gestió i la recaptació de les contraprestacions econòmiques  seran  realitzades per les 
empreses que gestionen el servei, d’acord amb el que disposa el seu Reglament del servei, en 
el que es regulen les relacions entre l’entitat  prestadora del servei i les persones obligades al 
pagament, i s’hauran de fer efectives en els terminis establerts al mateix. 

Disposició addicional.- Modificació dels preceptes de l’ordenança i de les referències que fa a la 
normativa vigent, amb motiu de la promulgació de normes posteriors  

Els preceptes d'aquesta ordenança que, per raons sistemàtiques reprodueixin aspectes de la 
legislació vigent i altres normes de desenvolupament, i aquells en què es facin remissions a 
preceptes d'aquesta, s'entendrà que són automàticament modificats i/o substituïts, en el 
moment en què es produeixi la modificació dels preceptes legals i reglamentaris de què porten 
causa. 

Disposició final 

La present ordenança, aprovada provisionalment pel Ple de la Corporació en sessió celebrada 
el ....................... i que ha quedat definitivament aprovada en data ..................., entrarà en vigor 
conforme estableix l’article 70.2 de la llei 7/1985 de 2 d’abril, i serà vigent mentre no sigui 
modificada o derogada pel ple de la corporació. 
 
 
Intervé el Sr. Casas qui diu que a les comissions informatives ja van parlar de l’ordenança i el 
Sr. Secretari els va informar dels objectius d’aquesta. Per tant només els vol preguntar si tenen 
algún dubte. 
 
Pren la paraula la Sra. Fuster qui diu que és important que existeixi una regulació actualitzada 
per a la prestación del servei d’aigua en els sectors no gestionats per l’ajuntamnt i ,per tant, hi 
votaran a favor. 
 
La Sra. Miranda diu que entenen que es tracta d’un tema de normativa i jurídic i per tant hi 
votaran a favor. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui diu que ells hi votaran a favor,  però creen que l’ajuntament 
hauria d’assessorar a l’urbanització del Ventaiol per tal que es puguessin adaptar a la nova 
normativa, encara que no els pertanyi la gestió de l’aigua.  
 
Intervé el Sr. Boada qui diu que també hi votaran a favor, però sempre ha estat un tema 
conflictiu, alguns grups polítics havien parlat de municipalitzar i,  per tant, pregunta què es 
pensa fer, doncs ara están acceptant la concessió del Palà i de La Creu per part de Mina 
Publica de Terrassa,  però falta per saber com està el tema als Caus, que no saben si hi ha 
concessió o no. 
 
 
El Sr. Alcalde explica que a Vacarisses hi ha una part del servei de l’aigua que és municipal i es 
fa una gestió directa per part de l’ajuntament, però hi ha algunes urbanitzacións on el servei 
d’aigua el presten altres companyies, com per exemple a La Farinera hi ha Sorea i els rebuts 
els gestiona l’ajuntament de Castellbell, també hi ha Sorea al Ventaiol juntament amb 
l’associació de veïns, als Caus hi ha Sorea però sense concessió, doncs ve de quan es va fer 
l’urbanització, i el Palà i La Creu que sí que tenen concessió. 



 

Segueix dient que per ells és un greuge que, per exemple, als Caus per una mateixa factura 
estiguin pagant 4 o 5 vegades més que a Can Serra o al Nucli,  i és per això que els emplaça a 
tots a parlar de tot plegat per poder fer que tothom tingui la mateixa gestió a Vacarisses. 
 
El Sr. Boada diu que ara mateix el més prioritari és arreglar la concessió dels Caus, o almenys 
posar una data. El Sr. Boada diu que li agafa la paraula al Sr. Alcalde del que ha dit de trobar-
se per parlar de l’aigua 
 
El Sr. Alcalde respon que obriran un debat amb tots els partits polítics per tractar què s’ha de 
fer amb la gestió de l’aigua a Vacarisses. 
 
El Sr. Serna diu que per part seva també hi están d’acord. 
 
Per altra banda, el Sr. Boada diu que, igual que tenen les ordenances fiscals numerades li 
agradaría, com a prec, que les que no son fiscals també les numeressin per seguir un ordre. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
  
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 
 
1.4.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM,  DE SUPORT A PABLO 
HASÉL 

El clima de regressió democràtica a l’Estat Espanyol ha quedat novament palès en la detenció 
el dia 16 de febrer de 2021 del cantant i poeta lleidatà Pablo Hasél acusat d’apologia del 
terrorisme i de calúmnies i injúries a la Corona i a les institucions de l'Estat arran de la lletra 
d’una cançó i de 62 missatges a la xarxa social twitter entre 2014 i 2016. 

Hasél, condemnat per l’Audiència Nacional, ha ingressat a presó per haver fet sentir la seva 
veu i la seva opinió, un Dret que hauria de ser respectat en tota democràcia consolidada. Ens 
ha quedat novament clar que aquest no és el cas de l’Estat Espanyol, un Estat que s’ha posat 
en el punt de mira d’organitzacions internacionals per la limitació que està posant de forma 
aberrant a la Llibertat d’expressió i per la gestió autoritària amb pèrdua de drets fonamentals. 

La llibertat d’expressió i d’opinió és un dret fonamental de tot individu i està recollit a l’article 
19è de la Declaració Universal dels Drets Humans. 

L’Estat Espanyol, a través d’uns tribunals parcials, subjectius i obsolets, s’han esplaiat en els 
darrers anys a defensar i protegir els qui fan apologia del feixisme i del franquisme mentre, per 
altra banda, es distorsionen fets i accions que qüestionen aquests moviments antidemocràtics i 
que representen una crítica i una valoració emmarcada en la llibertat d’expressió. 

Per tots aquests motius, el grup municipal d’Esquerra Republicana proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament l ’aprovació dels següents  

ACORDS 
PRIMER.- Denunciar un cop més les sentències polítiques dels tribunals espanyols que posen 
en entredit les garanties de tot el sistema judicial i la separació  de poders que ha de ser un 
dels pilars de tota democràcia. 
 
SEGON.- Reiterar el compromís del món local català amb la llibertat d’opinió i d’expressió i en 
la defensa dels drets fonamentals de tota la ciutadania. 
 



 

TERCER.- Condemnar la pena imposada al cantant Pablo Hasél per l’expressió del seu 
pensament a través de les seves cançons i les seves piulades i fer-li arribar tot el nostre  
suport. 
 
QUART.-Promoure una modificació del Codi Penal on es despenalitzin aquest tipus de delictes 
i on es protegeixi la llibertat d’expressió en lloc de sancionar-la. 
 
CINQUÈ.- Comunicar aquest acord al govern espanyol, al Congrés i a l’Associació de Municipis 
per la Independència. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Salamé qui diu que l’estat espanyol i els seus tribunals tornen a carregar 
contra qui defensa la política a través de les xarxes socials o la música, com en aquest cas, 
mentre protegeix als que fan apologia del feixisme, que mai es qüestiona, ni es jutge, ni es 
reprimeix quan es manifesta. 
Segueix dient que ja saben que, com sempre, els diran que aquesta moció no té res a veure 
amb el municipi i que no es competència seva, però ells pensen que hi té a veure i molt, doncs 
la llibertat d’expressió els afecta a tots i totes, no es poden quedar al marge amb excuses com 
que no es competència seva, sinó que es tracta d’un dret fonamental que han de defensar on 
sigui necessari i fer palès que Vacarisses és un municipi que defensa les llibertats. I es 
aprovant mocions com aquestes que es comprometen com a municipi, doncs la ciutadania 
també els vota a cadascun dels partits representats al ple per aquestes mocions. 
Afegeix que, no només volen donar suport a en Pablo Hasel, sinó també a un altra raper, en 
Valtonic, a titellaires, twitaires i altre gent i artistes condemnats per defensar el que consideren 
injust. A continuació llegeix els acords de la moció. 
 
Intervé la Sra. Muñoz qui diu que vol deixar clar que s’ha de respectar la llibertat d’expressió de 
qualsevol persona, però sempre que no s’atempti o no es respecti la vida dels altres. Afegeix 
que, segons té entès, en Pablo Hasel va ser condemnat a dos anys de presó el 2015 per 
lloances a ETA i a Al Qaeda, que son assassins, i també deia que s’atemptés contra 
representats del PP i del  PSOE, el 2016 va ser condemnat 6 mesos per agredir a un càmera 
de TV3 amb un producte químic i dos anys i mig per agredir a un testimoni,  i el 2018 va ser 
investigat per un assalt a la Subdelegació del Govern a Lleida, fets tots ells que no li semblen 
una llibertat d’expressió i menys quan es vol que s’atempti contra la vida d’éssers humans ,   i 
de la mateixa manera que condemnem les exaltacions al nazisme, condemnem qualsevol 
classe d’atac que inciti a l’odi i a la violència, vingui d’on vingui, i és per tot això que hi votaran 
en contra. 
 
Pren la paraula la Sra. Fuster qui diu que recolzen la moció, encara que no  tant per la persona 
d’en Pablo Hasel ni les seves idees, doncs avui en dia la mediatització als mitjans informatius 
crea unes figures d’herois que no son tals, però si que volen pronunciar-se en contra de 
l’existència de lleis com la llei mordassa en contra de delictes, injuries a la corona, d’ofenses 
religioses o atacs a símbols com pot ser la bandera espanyola, en el qual s’emparen moltes de 
les decisions judicials. També diu que, per sobre d’aquestes decisions, ha de primar 
evidentment la llibertat d’expressió sempre i quan es tinguin en compte certs límits en alguns 
casos, però mai amb una condemna de presó,  i és per això que contra aquestes decisions 
antidemocràtiques, vinguin d’on vinguin, no només les de l’estat espanyol, com sempre 
s’emmarquen les mocions que presenta ERC, hi lluitaran sempre en contra. 
 
La Sra. Miranda diu que des del PSC pensen que, en un estat de dret com el nostre, existeix la 
independència dels seus poders i,  per tant,  aquest ajuntament, com institució pública, no pot 
interferir en les decisions del poder judicial, sinó acceptar-les i en tot cas recórrer a les vies 
legals per a les reformes legislatives necessàries. Per altra banda diu que, per descomptat que 
defensen la llibertat d’expressió i que això no hauria de comportar presó per ningú,  i afegeix 
que en qualsevol cas res justifica la violència i el vandalisme cap als béns públics i privats , i 
que defensen el dret a manifestar-se però fer-ho pacíficament. Per acabar diu que volen donar 
suport als cossos de seguretat, bombers i sanitaris que s’han hagut d’activar per evitar danys, i 
diu que hi votaran en contra. 
 



 

Pren la paraula el Sr. Serna qui diu que també hi votaran en contra, sobretot perquè no estan 
d’acord amb el primer acord, no pensen que siguin sentències polítiques, sinó una reiteració de 
sentències el que ha portat a la situació d’entrar a presó. Segueix dient que sí que estan 
d’acord amb el segon acord, doncs està clar que han de reiterar el compromís de la llibertat 
d’opinió i d’expressió i la defensa dels drets fonamentals de tota la ciutadania, però tampoc 
estan d’acord amb el tercer acord pel que han dit al principi i sí que estarien d’acord també amb 
el quart, promoure una modificació del Codi Penal on es despenalitzin aquest tipus de delictes i 
on es protegeixi la llibertat d’expressió en lloc de sancionar-la. Per acabar diu que hi votaran en 
contra. 
 
Intervé el Sr. Gibert qui, en resposta al Sr. Salamé, diu que no li diran que avui aquesta moció 
no toca perquè ells, des de sempre, com no pot ser d’una altra manera, defensen la llibertat 
d’expressió, tot i que s’ha de dir que aquesta moció el que defensa bàsicament és la llibertat 
d’expressió i opinió, i que és cert que a Espanya estan arribant a un punt en el que van a per 
totes aquelles persones que es manifesten a través de cançons o d’altres maneres 
d’expressar-se culturalment. Explica que ,no fa gaire, en Lluís Llach va aparèixer en un mitjà de 
comunicació català i va dir que, inclús quan ell cantava cançons de protesta, ni el mateix 
Franco el va empresonar, i això que no estaven en democràcia sinó en una dictadura. 
Actualment s’estan donant molts casos, per tant no estan en democràcia plena com diu el 
president del govern. Afegeix que ells no entraran en parlar d’altres condemnes que pugui tenir 
en Pablo Hasel , perquè creu que no estan parlant d’això sinó que està empresonat 
precisament per les cançons que anaven en contra del rei o del rei emèrit. 
Per acabar diu que hi votaran a favor, reiteren que sempre estaran a favor de la llibertat 
d’expressió però, dit això, tots han viscut a diferents ciutats de Catalunya una situació de 
violència extrema impulsada per tot aquest moviment a favor de Pablo Hasel que ha comportat 
una sèrie de desperfectes i problemes gravíssims a molts comerços i empreses i, per 
descomptat , estan en contra de tota aquesta violència i d’aprofitar aquestes manifestacions per 
comportar-se d’aquesta manera ,que acaba comportant problemes com el d’aquesta pobre 
manifestant que ha perdut un ull. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat: 

 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR  x   x x 

EN CONTRA      x       x        x   

ABSTENCIONS       

 
 
2.- SOBREVINGUTS . 
 
No n’hi ha. 
 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PER LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL EL DIA 25, DE GENER 2021, i L’ 1, 8 i 15 DE FEBRER DE 2021. 
 
Es dona compte de les actes de les sessions de la junta de govern de les quals s’ha fet entrega 
de la minuta corresponent juntament amb la convocatòria plenària. 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 11/2021, de 20/01/2021, al 43/2021, de 17/02/2021), (Medi 
Ambient i Responsabilitat amb l’Entorn, del 4/2021, de 26/01/2021, al 5/2021, del 10/02/2021), 
(Obres i Serveis, del 6/2021, de 25/01/2021, a l’11/2021, de 17/02/2021), (Sanitat, Tinença 
Responsable i Benestar Animal, del 2/2021, de 25/01/2021, al 4/2021, de 18/02/2021), 



 

(Urbanisme, del 16/2021, de 21/01/2021, al 37/2021, de 17/02/2021), (Promoció Econòmica, 
Desenvolupament Agrari i Indústria, l’1/2021, de 26/01/2021), (Esports, l’1/2021, de 5/02/2021), 
(Educació, el 3/2021, de 12/02/2021), (Acció Social, del 2/2021, de 27/01/2021, al 6/2021, de 
10/02/2021), (Organització Interna, el 3/2021, de 4/02/2021). 
 
Es dona compte dels decrets relacionats. 
 
 
 
3.3.- DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL. 
 
3.4.- DONAR COMPTE DE L’INFORME TRIMESTRAL DE TRESORERIA QUE S’HA 
TRAMÈS AL MINISTERI D’HISENDA I A LA DIRECCIÓ GENERAL DE POLÍTICA 
FINANCERA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, EN COMPLIMENT DE LA LLEI 
15/2010, RELATIU AL QUART TRIMESTRE DE 2020. 
 

INFORME  DE  TRESORERIA  I  INTERVENCIÓ 
 
En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado , en compliment del que disposa 
l’article 4 del R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i 
següents de la Llei 39/1988 de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten 
el següent informe en l’estricte ordre econòmic amb relació a: 
 
L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de desembre, 
per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i les 
factures impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 2020. 
 
 

FETS 
 
El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita 
contra la morositat en les operacions comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva 
publicació, es a dir el dia 7 de juliol de 2010. L’objectiu últim de la Llei és la disminució dels 
terminis de pagament, i la lluita contra la morositat en les operacions comercials, dins les quals 
si troben les realitzades per les administracions públiques, (especialment les de capítol 2 i 6 del 
pressupost de despeses). 
 
Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes 
per part de les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 

FONAMENTS DE DRET 
 

- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 
- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de 
Contractes del Sector Públic 
 
 

PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 
 

En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment 
dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració 
General de l’Estat, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 



 

2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública 
sobre el compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 
 
3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar 
trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al 
pagament de les obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el nombre 
i la quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest 
informe s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats 
autònomes que, d’acord amb els seus estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la 
tutela financera de les entitats locals. Aquests òrgans poden igualment requerir la remissió dels 
informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per elaborar un 
informe periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al pagament per part 
de les administracions públiques. 
 
Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n  deriva l’ obligació de l’elaboració per part de la  
Tresoreria i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  
previstos en aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà 
necessariament el número i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  
incomplint el termini,  així com l’obligació de remetre l’ esmentat informe als òrgans competents 
del Ministeri d’ Hisenda i Administracions Públiques  i, en el seu  respectiu d’ àmbit  territorial, 
als de les Comunitats Autònomes que, d’acord amb els seus respectius Estatuts d’ Autonomia, 
tingui  atribuïda la tutela financera de las Entitats locals, sense perjudici de la seva possible 
presentació i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  
informe, proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com 
annexes. 
 
Atès que  l’ informe referent al 4at  trimestre de l’any 2020 ja s’han presentat als òrgans 
competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, al Departament d’Economia i 
Finances de la Generalitat de Catalunya, als efectes oportuns. 
 
Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 
 
Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament , dons encara que l’article 4 de la Llei diu 
al respecte que   “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació 
local”, l’article  5.4, de la mateixa norma disposa: 
 
Article 5 . Registre de  factures en les Administracions locals. 
 
4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha 
d’incorporar a l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o 
els documents justificatius respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la 
seva anotació en el dit registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de 
reconeixement de l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació. El ple, en 
el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la qual tingui coneixement d’aquesta 
informació, ha de publicar un informe agregat de la relació de factures i documents que se li 
hagin presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 
 
Vacarisses, 11 de gener  de 2021 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA. 
 
 



 

4.1.- SUPORT A L’EXPRESSIÓ D’INTERÈS PER IMPULSAR COMUNITATS 
ENERGÈTIQUES LOCALS COM A EINA DE RECUPERACIÓ ECONÒMICA DAVANT LA 
COVID 19. 
 
Des de Vacarisses donem suport a l’expressió d’interès que presenta Diputació de Barcelona 
per promoure l’establiment de comunitats energètiques locals que involucrin el teixit productiu 
local i els ens locals. 
 
Les comunitats energètiques locals permetran avançar en la consecució dels compromisos 
adquirits amb el Pacte dels Alcaldes i Alcaldesses de reduir les emissions de gasos d’efecte 
hivernacle i promoure les energies renovables locals, a l’hora que permetrà millorar la 
competitivitat de les empreses locals,  
 
Per tot això, donem suport a l’expressió d’interès presentada per Diputació de Barcelona per 
implantar comunitats energètiques locals a polígons d’activitats econòmiques 
 
El Sr. Alcalde explica que han inclòs aquest punt als informes de presidència per destacar-lo. 
 
També diu que llegiran el manifest del 8 de març. doncs els ha arribat avui mateix i si ho deixen 
pel proper ple ja se n’aniran massa enllà. 
 
La Sra. Carbó llegeix el manifest. 
 
 

MANIFEST 8 DE MARÇ, DIA INTERNACIONAL DE LES DONES 
 

Avui, 8 de març de 2021 volem manifestar que les dones no ens aturem, les dones continuem 
movent el món i sent presents, participant i liderant els espais de representació i de presa de 
decisió. 

Ara fa un any que es va declarar l’estat d’alarma per una pandèmia que ens ha portat a una 
crisi sanitària mundial amb conseqüències devastadores per al conjunt de la humanitat i, en 
especial, per a les dones. 

La COVID-19, més enllà de l’impacte sobre la salut, ha tingut un impacte sistèmic que ha 
posat de manifest la importància de totes aquelles activitats essencials de cura i per a la 
sostenibilitat de la vida, i ha evidenciat que les desigualtats de gènere, en un context de crisi, 
situen a les dones en una posició de més vulnerabilitat. 

Arran de la pandèmia, han sorgit nous obstacles que se sumen als de caràcter social i 
sistèmic que persistien abans i que frenen la participació i el lideratge de les dones. A tot el 
món, les dones s'enfronten a un augment de les violències masclistes, de les tasques de 
cures no remunerades, de la bretxa salarial i digital, de la desocupació, de la pobresa, entre 
tantes altres discriminacions, i a un retrocés en drets socials, econòmics i polítics, com ja ha 
alertat les Nacions Unides. 

La segregació de gènere en l’àmbit laboral i el rol tradicional de cuidadores assignat a les 
dones, les ha situat al capdavant de les activitats que han resultat clau durant la pandèmia i, en 
conseqüència, a estar exposades a un major risc d’infecció: les dones constitueixen el 70% de 
les treballadores del sistema sanitari, el 80% del personal dels serveis socials, el 84% de 
treballadores a residències de gent gran, el 64% del personal dels establiments d’alimentació i el 
86% del personal de neteja. 

Durant aquest any, hem vist augmentar la precarietat de les dones al mercat de treball i la 
feminització de la pobresa. Les dones han patit més reduccions de la jornada laboral 
comportant una pèrdua d’ingressos, un major augment de l’atur, de la precarietat en 
l’economia informal i, com a conseqüència, un major risc de pobresa. 



 

El tancament de les escoles i el confinament han comportat un increment de les tasques 
domèstiques i de cura a realitzar dins de les llars, feines històricament associades a les dones 
i que continuen recaient en major mesura en elles. A aquesta intensificació de les feines de 
cura s’ha afegit el teletreball, comportant més sobrecàrrega de feina i més estrès, amb un 
impacte en el benestar emocional de les dones. 

El context de confinament i pandèmia ha augmentat el risc de les dones a patir violència 
masclista, exposant-les a conviure 24 hores amb el seu agressor, tal i com indiquen l’augment 
de denúncies i atencions realitzades pels serveis i entitats especialitzades. A més, el 
confinament ha dificultat considerablement l’accés a la denúncia, així com l’accés a xarxes 
familiars, comunitàries i laborals que podrien oferir contenció i ajuda. 

Tot i aquest major impacte i presència femenina al capdavant de la pandèmia, hem vist com 
entre les veus expertes, des de l’epidemiologia, la medicina i altres àmbits de coneixement, 
així com en la presa de decisions a l’hora de dissenyar i implementar mesures per donar 
resposta a la crisi sanitària, les dones han estat desmesuradament infrarepresentades. 

Aquesta infrarepresentació de les dones també es fa palesa en els espais de presa de decisió 
política, només 20 països al món tenen una dona com a cap d’estat o de govern; les dones 
ocupen només un 24,9% dels escons parlamentaris nacionals a tot el món i el 36,3% dels 
càrrecs electes a nivell local. Aquest fet es tradueix en una major dificultat per incloure les 
necessitats específiques de les dones en els processos de desenvolupament, avaluació i 
seguiment de les polítiques, plans i pressupostos associats a la lluita contra la COVID-19, 
inclosa la recuperació econòmica i la resiliència sanitària en un futur. 

En aquest sentit, cal destacar l’abordatge i la gestió de la crisi que s’ha fet a països liderats 
per dones, com Dinamarca, Etiòpia, Finlàndia, Alemanya, Islàndia, Nova Zelanda, Eslovàquia 
o Taiwan. La seva gestió ha estat reconeguda a nivell mundial per la seva eficàcia per fer 
front a l’impacte sanitari i socioeconòmic de la pandèmia, i ha constituït un exemple de com 
els lideratges feministes aporten polítiques i pressupostos més efectius, inclusius i justos per 
afrontar les crisis 

És per això que calen lideratges feministes; és per això que cal una participació àmplia de les 
organitzacions feministes; i és per això que cal aprofundir en el canvi de paradigma patriarcal 
de la societat. I és per això que és essencial garantir la inclusió de les necessitats de les 
dones en les prioritats de resposta i en les mesures de recuperació i resiliència. 

Per tot això, avui 8 de març, des del món local, reiterem el nostre compromís ferm amb 
l’equitat de gènere com a dret humà fonamental i manifestem el nostre compromís a: 

Seguir treballant per posar fi a qualsevol forma de discriminació contra les dones. 

Incloure la perspectiva de gènere a totes les polítiques públiques, també les que donen 
resposta a l’impacte de la COVID-19 

Promoure la participació plena i efectiva de les dones en tots els nivells de decisió en la vida 
política, econòmica, social i cultural. 

NO ENS ATUREM, continuem treballant per uns municipis més justos, inclusius i equitatius, 
fem ciutats i pobles FEMINISTES. 

 

La Sra. Carbó  anima a tothom a participar als diferents actes i activitats organitzats des de 
l’ajuntament que comencen el dijous 4 de març amb la projecció del documental “Les 
Resilients” al Casal de Cultura i l’exposició de fotografies “Dones que fan la història” a la plaça 
del Punt de Vol. 
 
Seguint amb els informes de presidència el Sr. Alcalde informa que les dades de l’atur tornen a 
ser dolentes, hi ha 9 aturats més i la taxa a Vacarisses és de gaire bé el 14 %. 
També informa de que s’ha fet una queixa formal a Correus perquè els han arribat queixes per 



 

part de diferents persones de Vacarisses de que el correu arriba molt tard. Manifesta tot el 
suport als treballadors de Correus de Vacarisses que fan la seva tasca, però que moltes 
vegades no es troben acompanyats per suficient personal. 
Per altra banda, en relació a l’episodi de pudors dels passats dijous i divendres. diu que faran 
arribar una queixa al Grup Hera i a l’Agència Catalana de Residus i demana a la població que 
facin servir el formulari de queixes ,doncs per ells son molt útils per treballar per solucionar el 
problema. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES. 
 
Pren la paraula la Sra. Fuster qui comença la seva intervenció preguntant per la figura de la 
reutilització a la Deixalleria doncs, tal i com els van fer saber l’alcalde i el regidor, aquest any no 
es disposa de la subvenció i volen saber si és perquè han prioritzat altres peticions, doncs 
saben que les administracions estan potenciant el reciclatge i els estranya molt que no els 
l’hagin concedit. 
Per altra banda pregunta pel decret segons el qual la regidoria de Medi Ambient ha assumit 
una sèrie de competències i pregunta si va acompanyat de personal i recursos tècnics per 
portar-ho a terme en condicions. No es refereix a l’oficina bioclimàtica , respecte la qual ja els 
van dir que es posaria personal extern. 
També relatiu a Medi Ambient, explica que els van reunir per donar-los els números del “porta a 
porta” i del dèficit de la gestió de residus, però no el que ells demanaven concretament, que 
eren els beneficis econòmics que podria reportar el “porta a porta”, doncs ja saben que el dèficit 
és pràcticament igual amb un sistema que amb un altre, atès que el cost és pràcticament el 
mateix. Afegeix que, a data d’avui i des de la implantació del “porta a porta” el 2017, no tenen 
una comparativa d’aquest retorn i estalvi, i això és el que demanen per saber què podran 
revertir en polítiques de Medi Ambient. 
En relació a l’abocador i a la queixa formal que ha dit el Sr. Alcalde que faran, la Sra. Fuster diu 
que estan a l’hivern i els episodis son recurrents, per tant volen saber quines mesures es 
prendran, doncs les poques correccions que s’han dut a terme no estan donant resultats. 
 
Adreçant-se a la Sra. Serra, en relació al mercat ambulant, diu que atès que el recurs tècnic ha 
estat denegat i que tornar a demanar-lo vol dir perdre un any més amb la possibilitat que el 
tornin a denegar, demanen que s’orientin amb altres localitats que ja ho portin a terme, doncs 
tampoc ha de ser tant complexe i ,si cal, es pot acabar de refermar-ho amb una consultoria a 
nivell més tècnic. 
 
En relació a Urbanisme la Sra. Fuster pregunta pel cost total de les obres de la cruïlla del nucli, 
sobretot de l’aportació de l’ajuntament que han de finançar entre tots. 
 
Per acabar pregunta si tenen alguna novetat de la urbanització de La Creu i de la reparcel·lació 
del Ventaiol, del que ple rere ple els informen al respecte. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui, en relació a La Creu i el Ventaiol ,diu que està igual que en el 
darrer ple, del que només han passat 20 dies i que el que encara no li han respost és si troben 
convenient que aquestes obres es tirin endavant. 
 
Intervé la Sra. Fuster per dir que ERC ho portava al seu programa i que ells son l’equip de 
govern i, per tant , el que no poden fer és demanar-los a ells. Afegeix que l’estudi inicial estava 
en marxa i ara ho deixen en punts suspensius. 
 
El Sr. Alcalde respon a la Sra. Fuster que, com ja deu saber, estan en una pandèmia que no 
havia passat des de fa molts anys i ha canviat una mica la situació econòmica de les persones. 
El Sr. Alcalde informa, igual que ha fet en d’altres ocasions, que del projecte de La Creu estan 
pendents d’acabar d’incorporar les al·legacions i, com ja va dir, també el primer que faran és 
parlar amb els veïns. Afegeix que si els pregunta a l’oposició és perquè li agrada saber què 
pensen la resta de forces polítiques del municipi tot i que la decisió sigui d’ells. 
Adreçant-se a la Sra. Fuster li diu que ells sempre passen la responsabilitat a qui governa però 
quan governen ells, allà on governen, no assumeixen les seves funcions, doncs està molt bé 
criticar la llei mordassa però quan es governa s’ha de legislar i ells estan a la cadira sense fer 



 

res, doncs a cop de twit és difícil governar. 
 
La Sra, Fuster demana respecte al Sr. Alcalde. 
 
Intervé la Sra. Serra qui, en relació al mercat de venda no sedentària,  diu que la resolució del 
recurs tècnic que es va demanar es va endarrerir per la pandèmia. En relació a orientar-se amb 
d’altres localitats diu que ni s’ho plantegen, doncs per la idiosincràsia de cada municipi, el tipus 
de comerç, la distribució de les urbanitzacions, etcètera, és molt complicat de comparar. 
Afegeix que caldria saber el cost d’agafar una consultoria externa que els pogués assessorar, 
però el recurs el tornaran a demanar, a més diu que s’han de plantejar cap a on volen enfocar 
aquest mercat que depèn dels comerços que hi ha al municipi, 
Explica que l’estudi pot costar uns 10.000 € però tornaran a tantejar-ho amb diferents gestories 
i esperen tenir l’ajut de Diputació per haver de fer només una petita aportació d’uns 2.000 €. 
 
Intervé la Sra. Fuster per dir que mai esta de més conèixer les experiències d’altres localitats, 
igual que van fer amb el “porta a porta”, que va ser molt productiu. 
 
La Sra. Serra diu que és cert que es pot conèixer l’experiència d’altres municipis, tal i com s’ha 
fet amb la majoria de projectes, però el que no es pot fer és traslladar l’experiència a 
Vacarisses, aquí s’ha de començar de 0 i cal que algú ho planifiqui com cal. 
 
La Sra. Fuster diu que si el recurs no s’aprova no es tirarà endavant i, si la única via és la 
consultoria, el que han de fer és posar-s’hi a demanar-ho si realment tenen la intenció de 
promoure aquest acord demanat entre totes les forces. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui, en relació a la subvenció per la persona encarregada de la 
reutilització, respon a la Sra. Fuster que, com ja li van dir, la subvenció no havia sortit, no van 
dir en cap moment que no la volguessin, al contrari, doncs, tal com van explicar, treballen en 
algunes millores del sistema de la recollida, de la reutilització, com posar una persona que faci 
aquesta funció i posar un dia més de recollida del tèxtil i de la poda, però sembla que la Sra. 
Fuster només vol saber els números de la recollida del “porta a porta”.  
El Sr. Alcalde explica que aquests números no es poden destriar de tota la resta, però que 
aproximadament el dèficit de tot el sistema de recollida i reciclatge, amb les taxes que es 
paguen i el retorn que tenim del cartró i vidre, només es cobreix el 60% i, per tant, tenen un 
dèficit del 40%. Però per tenir els números només del sistema de recollida és molt difícil de fer, 
s’han afinar molts els números, doncs només s’ha d’agafar el cost de recollir les escombraries i 
portar-les a la deixalleria  i el retorn o només agafem el cost de la recollida o només el 
retorn......., quan tot és un conjunt i costa destriar el gra de la palla...., però de totes maneres ha 
demanat que li facin. 
 
Per altra banda, en relació a la reestructuració de Medi Ambient, diu que el que han fet és 
especificar el que pertany a la regidoria, no es tracta de posar més personal, doncs és la 
regidoria més dimensionada de l’ajuntament i que té els pressupostos més alts que aquest any 
han augmentat un 6%. Afegeix que també hi ha persones externes que col·laboren amb la 
regidoria, pel tema de l’abocador, de la pedrera, i d’altres qüestions que quedaven al llindar 
entre dues regidories i el que han fet ha estat especificar-ho, com per exemple especificar que 
les plagues pertanyen a Medi Ambient o que l’ADF s’ha de portar des de la regidoria de Medi 
Ambient. 
 
La Sra. Fuster diu que pel que fa al reciclatge posa en la seva boca manifestacions que ella no 
ha fet, doncs ella mai ha dit que no li importi quin és el cost de la gestió del residu i, per tant, 
demana al Sr. Alcalde que mesuri les seves paraules. Diu que ella senzillament ha demanat 
una altra qüestió perquè aquesta ja la coneix i reitera que el que vol saber és quina ha estat la 
continuïtat del retorn i estalvi que es va computar els anys 2017 i 2018. Afegeix que el que no 
pot dir és que son uns números complicats, perquè es va comprometre a donar-li i tampoc li ha 
donat preu del cànon de l’entrada al CTR, preu del cost de l’Agència de Residus ... 
 
El Sr. Alcalde respon que aquests números no els fa ell. 
 
La Sra. Fuster diu que ja ho sap, però ella només li demana. 



 

 
El Sr. Alcalde diu que ja els ha demanat els números però que a la Sra. Fuster no li interessa el 
cost de la gestió del residu. 
 
La Sra. Fuster demana al Sr. Alcalde que no tergiversi les seves paraules. 
 
El Sr. Alcalde diu que ho retira i així acaben el debat. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que és difícil separar una cosa de l’altra. 
 
La Sra. Fuster diu que això no és cert i sap perfectament què és el que ella demana, que no és 
el cost del tractament de residus perquè això ja ho coneixen. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell és el principal defensor del “porta a porta”, no només a Vacarisses 
sinó també a Catalunya, i per això no té cap mena d’interès en separar una cosa de l’altra, però 
li pregunta a la Sra. Fuster de quin estalvi parla si hi ha un dèficit del 40% del sistema de 
recollida, però com que ella només vol saber els números del retorn...Afegeix que, a més, les 
dades del retorn ja els les van donar., 
 
La Sra. Fuster respon que van quedar en que els passaria els números, però si no ho entén ja li 
demanaran d’una altra manera. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que les dades del retorn ja els les van donar, però que després la Sra. 
Fuster va demanar el preu d’entrada per tona i que ell li va respondre que se l’havien de mirar 
perquè havia anat canviant des de l’any 2017, igual que el retorn, i no és una feina fàcil. Per 
acabar diu que ha demanat que li facin aquesta feina perquè no la fa ell i, quan la tingui , ja els 
la farà arribar. 
 
Per altra banda el Sr. Alcalde diu que hi ha el tema del dèficit, que fins i tot el Sr. Serna es va 
sorprendre, doncs si tenen un dèficit del 40 % l’haurien d’abordar. 
 
Pren la paraula la Sra, Miranda qui també en relació al “porta a porta” diu que ha rebut queixes 
d’alguns veïns que diuen que tenen molts adhesius als seus cubells, que suposa que és per no 
reciclar correctament, i han de seguir conscienciant a la gent de la importància del reciclatge, 
però pregunta si hi ha hagut algun canvi en els treballadors que recullen les bosses. També 
pregunta si s’han plantejat facilitar l’entrega de les bosses d’orgànica a la població. 
 
El Sr. Alcalde respon que van començar el “porta a porta” amb una gran mancança que és que 
no tenen una ordenança, el que no els permet poder acabar de definir moltes qüestions, com 
quines polítiques tiren endavant o com poden millorar el reciclatge. 
Explica que fa uns mesos van fer arribar un tríptic a totes les cases on s’explicava la manera 
correcta de reciclar, perquè amb les caracteritzacions que es fan trimestralment van detectar 
que començaven a fer-ho malament, doncs passaven de molt el percentatge mínim, el que 
implica que abocar l’orgànica costa molt més. Segueix dient que amb el vidre passa igual 
perquè hi ha gent que hi deixa la tapa posada o que deixa el vidre amb una bossa de plàstic i 
tots aquests impropis els perjudiquen. Es per això que han començat a posar adhesius en 
aquelles bosses que no son 100% compostables i van fer un article explicant-ho, que les 
bosses no han de ser biodegradables sinó 100% compostables, perquè en dues setmanes 
s’han desintegrat. Explica que amb l’orgànica es fa compost i per tant acaba en parc o jardí. 
També comenta que algun operari va deixar bosses que eren 100 % compostables, però no 
eren de l’ajuntament de Vacarisses, el que estava mal fet i ja es va corregir. 
En relació a portar les bosses d’orgànica a les casses és molt complicat, entre d’altres coses 
perquè no tothom té la mateixa necessitat. Per exemple hi ha gent que no fa servir bosses 
perquè té compostadors. A més diu que el cost de cada paquet és d’1,5 €, el que suposa molts 
diners per l’ajuntament i son l’únic municipi, tret de Berga, que encara les dona. Però el que 
falta entendre és que això no és un benefici per l’ajuntament sinó pel medi ambient i, per tant, 
hi ha d’haver un compromís per part de les persones per fer-ho correctament. 
 
La Sra, Miranda diu que només volia aclarir que realment l’ajuntament facilita les bosses 
gratuïtament. 



 

 
El Sr. Alcalde respon que l’ajuntament dona 3 paquets cada mig any, que correspon a la 
quantitat de bosses que es necessita pels dies de recollida d’orgànica. Explica que tampoc en 
poden donar més perquè caduquen i amb el temps s’esparraquen. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui comença dient al Sr. Alcalde que una queixa al Grup Hera no 
és suficient per solucionar el tema de les pudors. A més afegeix que les queixes dels veïns no 
es tenen en compte doncs, tot i que omplin el formulari segueixen tenint pudors i estan només 
al mes de febrer. Segueix dient que el compromís del Sr. Alcalde era posar una denúncia i 
pregunta al Sr. Alcalde si pensa fer-ho. 
 
Per altra banda el Sr. Serna demana que el regidor de Medi Ambient faci visites periòdiques a 
l’abocador i doni la informació pertinent a cada comissió informativa, cosa que no ha fet des de 
que és regidor, i també demana que es faci la reunió pendent amb el tècnic de Medi Ambient 
perquè tenen moltes preguntes a fer. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si es refereix a la tècnica de Medi Ambient i el Sr. Serna respon que no, 
que es refereix a l’enginyer, doncs en relació a les queixes que hi va haver abans de que 
donessin l’autorització medi ambiental i que el Sr .Alcalde no va poder comentar, per això va dir 
que no hi hauria cap problema en mantenir una reunió amb tots els grups polítics i amb el 
tècnic de Medi Ambient. 
 
El Sr. Alcalde respon que l’autorització mediambiental fa dos anys que està feta. 
 
El Sr. Serna demana que convoquin una reunió amb el tècnic de Medi Ambient i a tots els 
grups polítics. 
 
El Sr. Alcalde diu que no hi ha cap problema, però que fa poc van fer una comissió de 
seguiment de l’abocador on hi havia el tècnic i no li van fer cap pregunta. De totes maneres li 
diu que ja convocarà el tècnic extern de l’ajuntament per parlar de l’abocador. 
 
Per altra banda el Sr. Serna diu que l’ajuntament de Vacarisses mai ha estat tan 
presidencialista com ho és ara, doncs creu que hi ha 7 regidors i cadascun d’ells hauria de tenir 
la seva responsabilitat per donar les explicacions pertinents i, en canvi, és el Sr. Alcalde qui es 
passa tot el ple defensant una acció de govern dirigida per 7 regidors. 
També diu que espera que li respongui les preguntes que ha fet sobre l’abocador. 
 
El Sr. Alcalde li pregunta a qui ha adreçat les preguntes de l’abocador, doncs ell respon quan li 
adrecen les preguntes a ell, tal com ha fet quan la Sra. Fuster li ha adreçat les preguntes a ell 
mateix i igual que ha fet la Sra. Serra quan li han adreçat les preguntes a ella. 
 
El Sr. Serna diu que a partir d’ara cada pregunta que faci l’adreçarà al regidor corresponent. 
 
El Sr. Serna pregunta quines associacions o entitats del municipi han demanat la subvenció i 
de quina manera s’atorgarà. 
 
En relació al “porta a porta” pregunta quina sortida li donarà en quan a dies, bosses, recollides, 
doncs hi ha una queixa constant per part dels veïns. 
 
També pregunta per la instal·lació i desinstal·lació d’alguns parcs infantils, doncs només tenen 
informació per les xarxes del mal estat d’alguns d’ells. 
 
Pel que fa a la convocatòria de la plaça del Cap de Brigada diu que no en saben res, si ja s’ha 
fet el concurs o no. 
 
El Sr. Serna diu que queda pendent de celebrar una comissió demanada per Ciutadans al ple 
de desembre i que encara no s’ha fet. 
 
També pregunta preu i estat de les obres de la cruïlla i data de finalització, i el mateix per les 



 

obres del pàrquing doncs no saben si ja està acabat o no. 
 
En relació a la furgoneta que s’ha comprat per la regidoria de Benestar Animal pregunta com 
s’ha comprat i el preu. 
 
Per acabar pregunta si tenen constància de la quantitat d’abocaments fecals a la riera de 
Torreblanca II i Carena Llarga. 
 
El Sr. Alcalde pregunta al Sr. Serna a qui adreça les preguntes doncs li ha fet totes a ell. 
 
El Sr. Serna respon que estarà més informat si li respon el Sr. Alcalde. 
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula a la Sra. Serra. 
 
Adreçant-se al Sr. Serna la Sra. Serra diu que anava a respondre-li ella, però si creu que el Sr. 
Alcalde l’ha d’informar millor que ho digui. 
Explica que ja va comentar que l’import de la furgoneta era el pressupostat, que s’ha fet un 
renting a 4 anys i es tracta d’una compra agregada de l’ACM, 100% elèctrica. Afegeix que 
estava al pressupost de l’any passat però no es va arribar a fer degut a la pandèmia i s’ha fet la 
despesa ara, son 40.000€ que es repartiran a 10.000 € per any. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui li diu al Sr. Serna que no entén la pregunta que li ha fet de la 
sortida del “porta a porta”. Afegeix que a la reunió van explicar els objectius i camins, arribar 
almenys al 90% i trobar-nos entre els municipis que millor reciclen a la comarca i, com acaba 
de di,r això no anava bé perquè la gent s’havia relaxat i, com sap la Sra. Fuster, ja els havien 
advertit d’això. 
 
Intervé el Sr. Casas qui, en relació al Cap de la Brigada, diu que no es va informar a la 
comissió perquè encara s’havia de fer la prova de selecció i perquè a l’anterior comissió ja 
s’havia informat de l’inici del procediment de la contractació. Explica que la primera 
convocatòria va quedar deserta i que aquesta setmana han sabut que de les persones que es 
van presentar n’hi ha una d’interessada, que a més és la que va guanyar el concurs. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui, en relació al preu de les obres de la cruïlla, diu que estan 
penjats a tot arreu però que ja els enviarà el projecte, la licitació i tot el que necessitin. Segueix 
dient que la previsió de l’execució son 4 mesos i que ja en porten un i mig. 
 
En relació al pàrquing el Sr. Casas diu que, tal i com han informat a comissions, la mateixa 
empresa el mes de gener va informar que les obres s’allargarien degut al brot de Covid que van 
patir els dos equips de treball que feien les obres i el posterior retràs de les baranes i 
acabaments que en breu es subministraran i, per tant, a primers de març hauria d’estar resolt, 
acabat i amb el pàrquing en marxa. 
 
Pel que fa als parcs infantils el Sr. Alcalde diu que vol respondre-ho ell com ja ha fet altres 
vegades. Explica que a Vacarisses tenien 25 parcs i que, seguint la mateixa proporció, a 
Terrassa n’haurien de tenir 600, quan en tenen 200. A més, afegeix que els parcs que estan 
traient son parcs que no estaven en terrenys municipals i, com que no ho troben correcte, van 
decidir retirar-los, com és el cas del parc que estava enmig d’on hi ha la Font de l’Urpina o el de 
la Farinera, que com ja va explicar als veïns estava a un terreny privat, i també el cas del parc 
del Palà o el de Can Serra, on hi va haver una esllavissada. 
Segueix dient que vol deixar clar que mantenir 25 parcs per un ajuntament com Vacarisses és 
costós i dificultós, per això han començat a treure els que no estan en terrenys municipals i 
miraran de quina manera es pot fer, com reubicar algun en un espai mes petit i millorar els que 
tenen. 
 
En relació als episodis de pudors el Sr. Alcalde explica que, quan hi va haver l’últim, ell es va 
adreçar al Sr. Tost, però ara la Generalitat està en un impàs, però els faran arribar aquest 
requeriment, encara que sigui un procés llarg. Afegeix que, com ja saben, s’està fent un estudi i 
ha de començar-ne un altre, i abans de fer el pas definitiu li agradaria tenir altres elements per 
valorar-ho. Explica que les queixes son molt importants perquè el primer que treu el grup Hera 



 

és si n’hi ha hagut més o menys de queixes, tal com va passar al darrer episodi, que va ser 
molt fort però només hi va haver 6 queixes. 
 
Pren la paraula el Sr. Casas qui explica que li agradaria anar més sovint a fer inspeccions a 
l’abocador i CTR, tot i que ell no pot fer-ne, però sí acompanyar el tècnic extern de l’ajuntament 
que és qui pot fer-les i emetre l’informe corresponent del que trobi que no és correcte. Diu que 
avui mateix han estat al CTR i que properament aniran a l’abocador, tal com fa periòdicament 
el tècnic contractat amb aquesta finalitat i al que ell acompanya quan per agenda pot fer-ho. 
Per acabar diu que qui ha d’informar de la situació és el tècnic, doncs és qui pot avaluar si els 
paràmetres son els correctes o si la xemeneia i els biofiltres funcionen correctament. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui, adreçant-se als regidors de l’oposició, els diu que ja saben que ells 
també poden fer visites al CTR, tal com ha fet alguna vegada algun president de les 
associacions de veïns. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna per dir que només falta que els responguin si tenen coneixements 
dels abocaments que s’estan produint a la riera de Torreblanca II i Carena Llarga. 
 
El Sr. Alcalde explica que això va lligat a un episodi que hi va haver fa uns 15 dies degut a uns 
col·lectors embussats i que ja es van desembussar.  
 
El Sr. Casas confirma que això és així i que pel que saben no hi ha hagut cap més incidència al 
respecte. 
 
El Sr. Serna diu que del que tenen constància és de que s’està abocant a la riera, no que una 
canonada s’hagi embussat, però que si cal ja anirà a l’ajuntament a fer la queixa personalment. 
 
El Sr. Alcalde diu que si tenen constància d’on s’està produint això, igual que sembla que en té 
la Sra. Moreno perquè assenteix amb el cap, tenen l’obligació de denunciar-ho o almenys 
comunicar-ho a l’ajuntament, doncs es tracta d’una cosa greu. 
 
El Sr. Serna diu que és per això que ho ha dit. 
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui, en relació al “porta a porta”, diu que quan van començar el Sr. 
Alcalde va dir que servien totes les bosses i a ell mateix aquesta setmana no li han recollit la 
matèria orgànica cap dia per no fer servir bossa compostable. Diu que el que han de fer és 
aprovar una ordenança per regular això, però el que no poden fer és no recollir les 
escombraries, també podrien posar l’adhesiu per informar però recollir la bossa, però sobretot 
regular-ho perquè som una administració i pregunta al Sr. Secretari si això de no recollir les 
escombraries és legal. 
 
El Sr. Alcalde respon que en molts casos la legalitat la freguen però que ell considera molt 
irresponsable que digui que posa les escombraries orgàniques en bosses no compostables. 
 
El Sr. Boada torna a dir que son administració i això ho han de regular en una ordenança i així 
podran sancionar quan toqui i no a criteri del Sr. Alcalde o del regidor. 
Per altra banda el Sr. Boada demana que no els posin les reunions a les 4 de la tarda perquè 
no és un horari laboral pels que treballen, com el cas d’ells tres. 
 
El Sr. Alcalde diu que és cert que s’ha de fer una ordenança, però que el discurs que ha fet 
sobre el “porta a porta” i fer servir les bosses que li dona la gana no és gens responsable, 
doncs com a regidor hauria de saber que s’han de fer servir bosses compostables. Segueix 
dient que el Sr. Boada té tota la raó amb que s’ha de fer una ordenança, però això no treu que 
el discurs de les bosses sigui d’una irresponsabilitat total. 
 
El Sr. Boada torna a dir que les coses es regulen amb una ordenança i que ell no ha dit que no 
faria servir bosses compostables, sinó que no es pot sancionar a la gent sense recollir la bossa, 
doncs ell va anar a la deixalleria a deixar les bosses i es va trobar la tira de bosses amb 
l’adhesiu a la porta. Diu que els veïns estan fent un esforç i, per tant, ha de regular-ho. Explica 
que ell va fer servir bosses no compostables perquè les que tenia compostables se li 



 

trencaven, podria ser que les tingués caducades. Per acabar pregunta qui és el responsable de 
que no se li recollissin, si el regidor o l’empresa de recollida, dubte que no tindrien si hi hagués 
una ordenança. 
 
En relació al prec dels horaris de les reunions el Sr. Alcalde respon que, com sempre, ell tira 
enrere i va buscar a quins horaris convocaven ells els plens extraordinaris i va veure que eren 
tots a quarts de tres o les tres de la tarda, quan ell també treballava. 
 
El Sr. Boada l’interromp per dir que ells preguntaven a tothom si els anava bé o no. 
 
El Sr. Alcalde segueix dient que com a regidors tenen una responsabilitat i disponibilitat, per 
això cobren diners, i dit això es fa complicadíssim muntar una reunió amb tots ells, doncs la 
ultima vegada que van intentar convocar la comissió pel “porta a porta” van estar dos mesos, 
perquè hi ha gent que a les 4 de la tarda si que li va bé, a més diu que ell ho va fer a fi de bé, 
pensant que era una hora entremig i que podia anar bé. Adreçant-se al Sr. Boada li diu  que 
ells no tenen cap problema i s’adaptaran al que sigui, però que tinguin en compte que no 
tothom fa el seu horari. També afegeix que només hi ha dos regidors de l’equip de govern que 
estiguin al 100% de la seva jornada, el que vol dir que la resta també pot ser que treballin. 
 
El Sr. Boada diu que per la reunió del “porta a porta” els regidors de l’oposició van estar d’acord 
en fer-la el dia de les comissions informatives, però no saben perquè no es va acabar posant 
aquell dia que ja venen tots. 
 
El Sr. Alcalde aclareix que el dimecres aquest que diu el Sr. Boada ell tenia una reunió a les set 
de la tarda, perquè en tenen moltes de reunions a totes hores, però ara ja pren nota de que al 
Sr. Boada li va bé a les dues del migdia i, com sempre, intentarà que vagi bé a tothom, però és 
molt difícil de quadrar i reitera que hi ha una responsabilitat per part de tots i totes. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui explica que en aquesta comissió de les quatre de la tarda ja 
van discutir per l’horari, doncs és mala hora pels que tenen la sort de treballar i, com ja li han 
dit, la solució fàcil és convocar aquestes reunions el dia que tenen la Junta de Portaveus o les 
comissions, que son a partir de dos quarts de set i ja hi son tots allà i no perjudiquen als que 
treballen. Adreçant-se al Sr. Alcalde li diu que quan el Sr. Boada era alcalde es convocava 
algun ple a les dues del migdia, però sempre es demanava si anava bé a la majoria, i les 
reunions extraordinàries s’intentaven posar a partir de les set de la tarda, per tant li demanar 
que faci l’esforç de convocar-los en hores que hi puguin assistir tots. 
 
Per altra banda, en relació al nou vehicle que s’ha comprat per la recollida d’animals, comenta 
que li sembla que 40.000 € és una despesa molt important per anar a recollir animals i que no 
creu que sigui molt bon exemple per la població, almenys des del seu partit ho consideren 
desmesurat. 
 
Pel que fa a les obres del pàrquing el Sr. Gibert pregunta quin és el termini d’acabament 
segons el contracte i, si s’incompleix, quines mesures sancionadores aplicaran, doncs no és 
excusa que dos treballadors hagin agafat Covid. 
 
El Sr. Gibert pregunta també per l’abocament de runes que hi ha a l’avinguda Muriel Casals 
sota el camp de futbol, que creuen que provenen de les obres de la cruïlla, i diu no els sembla 
el lloc més adequat, doncs l’empresa hauria de portar les runes a un abocador controlat i pagar 
el cost. Pregunta si els veïns també podran fer-ho quan facin una obra. 
Adreçant-se al Sr. Alcalde li recorda que, quan ells governaven, ERC va acusar l’ajuntament 
d’abocaments de runa justament a la mateixa parcel.la i llegeix literalment un fragment del 
comunicat fet per ERC: “arran d’aquesta informació Esquerra Republicana de Vacarisses ha 
emès un comunicat en el que vol denunciar que el mateix ajuntament també ha abocat runa on 
no tocava i tot i que és un terreny  municipal no correspon deixar aquest tipus de deixalla...es fa 
molt difícil que la gent compleixi les ordenances i es comporti cívicament si el primer a no fer-ho 
és el propi ajuntament, com a prova s’adjunten unes imatges preses a l’entrada del poble a 
l’alçada del camp”. El Sr. Gibert diu que no prediquen amb l’exemple i a més els residus que 
estan permeten que s’aboquin son residus contaminants, per tant els demanen amb la màxima 
urgència que treguin les runes d’allà o ells hauran de prendre mesures tal i com van fer ells, 



 

almenys els estan avisant, cosa que ells no van fer. 
 
Per altra banda el Sr. Gibert també pregunta pel concurs d’adjudicació del servei de neteja dels 
edificis municipals i l’adjudicació del manteniment dels parcs. 
També pregunta quantes cases hi ha ocupades a dia d’avui i quina evolució estan tenint els 
robatoris. 
Per acabar, en relació a les obres de La Creu i la reparcel·lació del Ventaiol, diu que 
malauradament la pandèmia la tindran per temps i, per tant, estaria bé reunir el veïnat o 
preguntar-los què en pensen de les obres de La Creu. Adreçant-se al Sr. Alcalde li diu que si 
ells creuen que durant aquest any no s’ha d’adjudicar ni fer l’obra el que han de fer és dir-ho i 
no passar la pilota als regidors de l’oposició, doncs son ells els que governen i els que van 
agafar el compromís de fer les obres. 
Pren la paraula la Sra. Serra qui, en relació a la furgoneta per la recollida d’animals diu que es 
tracta de 40.000 € en 4 anys i amb la que està caient es poden fer altres coses, a més, diu que 
aquests dines no s’han tret de cap altra partida de cap àrea que es necessiti, sinó que dels 
12.000 € inicials que ja estaven pressupostats aquests any n’invertiran 10.000. Afegeix que es 
poden seguir fent altres coses, es tracta de compaginar coses diferents i de prioritats, s’estan 
posant diners per Serveis Socials, també per Promoció econòmica i moltes altres àrees igual 
que en Benestar Animal. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui diu que en el seu programa electoral ja ho deien que crearien aquesta 
regidoria i que la dotarien de les eines necessàries, a més hi ha una qüestió pràctica, que és 
deslliurar la Policia que en molts casos no els hi toca fer aquesta feina. 
 
En relació a les obres del pàrquing el Sr. Casas diu que, tal i com ja els va informar en 
comissions, el termini acabava al novembre o desembre però l’empresa va presentar per escrit 
la necessitat d’allargar les obres, no per dues persones que tinguessin Covid sinó pels dos 
equips de treball que tenien treballant a Vacarisses i molts altres treballadors de la mateixa 
empresa. Afegeix que ara han tingut el problema amb el subministrament de les tanques i 
també els han presentat un escrit per allargar el termini d’execució , per tant queden recollits 
legalment els motius i entén que a nivell jurídic això es contempla i es correcte. 
El Sr. Alcalde també els recorda que va aparèixer una canonada que no se sabia ben bé què hi 
feia allà i es va haver de desviar i reconduir cap al col·lector general. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui en relació als abocament de runa, justament diu que Esquerra van 
aprendre que sí que si podia abocar, van fer la denuncia pública i se la van haver de menjar 
perquè ells els van dir que allà sí que es podia abocar aquell tipus de runa i, per tant, van fer 
una acció política que els va servir per aprendre que allà sí que s’hi podia abocar. 
Adreçant-se al Sr. Gibert li diu que troba perillós al que juguen amb el que és públic i privat, 
doncs això que ha dit de si la gent pot anar allà a abocar és perquè confon el que és públic del 
que és privat. Explica que es tracta d’una obra pública i, per tant, allà es pot fer temporalment 
aquest acopi de runa, que no és contaminant perquè és asfalt, terra i pedres. Per acabar diu 
que els respon el mateix que els van respondre a ells quan van fer-ho. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui pregunta al Sr. Alcalde si els sembla bé que l’ajuntament deixi 
abocar a una parcel.la municipal al mig del poble runes que han d’anar a un abocador controlat 
i que se n’ha de fer càrrec l’empresa. 
 
El Sr.  Alcalde torna a dir que es tracta d’un acopi de runa, que està permès, que ja ho van fer 
fa un parell d’anys i que quan ells governaven ho van fer servir pel mateix, doncs és per evitar 
viatges d’un camionet a abocar, i quan acabin ja es retirarà tot i es netejarà. 
 
El Sr. Gibert respon que el Sr. Alcalde no pensava el mateix fa uns anys quan eren ells els que 
governaven. 
 
El Sr. Alcalde diu que ja li ha respost, que ells ho van denunciar però van aprendre que sí que 
es podia fer i, per tant , es van equivocar. 
 
El Sr. Gibert diu que això és tenir molt poca coherència, doncs això no es correcte. Afegeix que 
probablement tampoc ho era quan ells ho van fer però almenys ho reconeix, no com el Sr. 



 

Alcalde que s’està defensant del que ells havien fet malament i en el seu moment van fer 
demagògia i política als diaris. Torna a dir que el que estan fent és incorrecte i el que han de fer 
es donar exemple,  sinó després la gent fa els abocaments a qualsevol lloc. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui, en relació al servei de neteja d’edificis i manteniment dels parcs, diu 
que s’hi està treballant.  
Pel que fa a les obres de La Creu diu que ja ha respost a la Sra. Fuster i ho respon a cada ple,  
i en relació a les cases ocupades i robatoris diu que li va passar les dades a la seva companya, 
per tant creu que ja ho ha respost tot. 
 
El Sr. Gibert torna a demanar la paraula per dir que la resposta de la Sra. Serra en relació al 
vehicle és que s’han gastat 10.000 €,  però això és enganyar la població perquè se’n pagaran 
40.000 € per un vehicle per anar a buscar animals. Afegeix que ell va ser regidor de Sanitat i 
sap què comporta la recollida d’animals,  però no els ho pot justificar amb que aquest any 
només en pagaran 10.000 €. 
 
La Sra. Serra diu que des d’un primer moment ella ha parlat dels 40.000 €, per tant no ha 
volgut enganyar a ningú i ha explicat que s’ha apostat per aquest vehicle perquè és 100 % 
elèctric i que n’haguessin pogut comprar un de gasolina per 12.000 €, però s’ha apostat per un 
elèctric que puntualment es podrà utilitzar per altres coses. Afegeix que el Sr. Gibert no s’ho 
hagués gastat , però ells sí que han apostat per fer aquesta despesa a la regidoria de Benestar 
Animal, son opcions polítiques. 
 
Demana la paraula la Sra. Moreno qui diu que és cert que ella ha rebut aquestes dades,  però 
les té globals per any i el seu company ho ha demanat més concret. 
 
En relació a la runa la Sra. Moreno demana un informe tècnic per escrit de què realment s’hi 
pot abocar. 
 
El Sr. Alcalde pregunta al Sr. Gibert què és el que vol saber exactament. 
 
El Sr. Gibert diu que vol saber els robatoris que hi ha hagut darrerament. 
 
El Sr. Alcalde respon que no li sembla el millor lloc per donar aquestes dades. 
 
El Sr. Gibert respon que perquè no ho poden parlar. 
 
El Sr. Alcalde respon que a vegades es pot generar una certa alarma que no caldria, però 
informa que en el que porten d’any hi ha hagut 5 robatoris a Vacarisses i que a partir d’ara no 
tornarà a donar dades al respecte al ple i demana al Sr. Gibert que li demani en comissió i deixi 
de fer demagògia amb segons quins temes. 
 
El Sr. Gibert respon que això no és fer demagògia. 
 
El Sr. Alcalde torna a dir que les dades ja les tenia la seva companya. 
 
La Sra. Moreno torna a dir que les té globals, diferenciades per anys, però no l’últim mes. 
 
El Sr. Alcalde respon que fins i tot li va passar les dades de totes les actuacions que hi ha 
hagut respecte a l’ocupació i li diu que li va demanar les dades dels robatoris dels anys 2019 i 
2020 i hi va afegir el que porten d’any 2021, i que va fer el mateix sobre l’ocupació i li van posar 
les cases que saben que actualment estan ocupades, per tant creu que té totes les dades. 
 
La Sra. Moreno respon que és cert que li ha passat aquestes dades i que ella ha pensat que el 
seu company demanava una altra cosa. Torna a insistir amb l’informe tècnic sobre l’abocament 
de runa,  doncs diu que hi ha una part d’asfalt que desconeix si és o no contaminant. 
 
El Sr. Alcalde respon que ja els farà arribar l’informe, doncs com ja ha dit hi ha una qualificació 
del terreny que ho permet. 
 



 

Essent les vint-i-una hores i onze minuts el senyor alcalde - president dóna per finalitzada la 
sessió de la qual estenc la present acta que signo en companyia seva. 
 
 
 EL PRESIDENT,      EL SECRETARI, 
 
 
        Antoni Masana i Ubach               Joan Amengual i Tomé 
 
 


